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LOS ANGPLES, CALIFORNIA, FRIDAY, AUGUST 20, 1971
93137 AJM,
P
THE COURT: Good morning, ladies and gentlemen,
Hrs, Jenkins hurt hersalf, I understand,
JUROR NO, 8: Yeah, she fell down outside,
TEE COURY: Both sides ready?
MR, MANZELLA: Yes, your Honor,
THE; COURT: We will be dark #rom the 23xd -~ off the
record. |
(Whereupon, a discussion off the record ensued,)
. (Recess,)

v

O ,me: COURT: All right, The record will show that all

ﬁregﬁn; with ﬁiﬁ ccuns?l.,,
fo an, Jenk;hs, we ‘are sorry to hear that you huri |
yoursalf this msrning. The jurors are all very important, and
you'd hattar take better caxe of yoursalf

Ay 1 hope :you weren't hurt seriously.
.JUBDR NO, 7: Wo, I'm all right,

THE COURT: How do you feel now?

JUROR WO. 7: Pretty good,

THE COURY: Let's proceed,

MR, MANZELLA: My, Babcock, would you take the stand

agalin, please?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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o further as follows:

L JIMMY RAY BABCOCK,
caliaé5as a witness by an&'on behalf of the People, having

been praviously duly aworn, resumed the stand and testified

e

i
?Hn CLLRR, Eou axre still.under cath, Please state your

name aga;n ﬁor tﬁe ‘record,

THE WI"NLSS: Jimmy Ray Babcock,

. -
M Ll
Ty

FURTHER DIRECT EXAMINATION
BY MR, MANZELLA:

Q2 ¥r, Babcock, directing your attention to the
photographs which have been marked People's 46 fox
identification, divecting your attention to that photograph,
do you recognize the person shown in that photograph?

A Yes, That's Don Shea, .

Q Directing your attention to the photograph marked
People's 47 for identification, do you recognize the person
shown in that photograph?

A That's Don Shea also.

Q All right. Mz, Babcock, directing your attention
to the photographs which have been marked People's 61-A through|
J, which appear to depict a Mercury Comet, do you recognize
the car shoun in theze photographs, People's 61-A through ~J?

You may look at each one, if you like,

A Yes, that's the car that Don was driving the last
time I seen him,

G All right, Mr. Babcock, directing your attention
to the pistols which have been marked People's 53-3 and 53~B,

CieloDrive.COMARCHIVES
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14

do you recognize thesa two pistols?
A, Yes. They're -~ they belonged to Donald Shea.
Q@ And are those the two guns that you've already
testified about? )
A ' Yes, they are,

Q And how do you recognize then?
a Well, just that -~ the fact that I've seen them

before, and I've handled them before,

Q Now, let me ask you this: Do you recall when it wad,
the last. time that you 5aw those guns? Outside of the
cou;t;é?g,’that is?

&
i

A Huimm ~~ not to the date., I didn't ~—- I didn’t nee

1'em w— I didn't see 'em the last time I seen Don, It was

some time befbre that4 ?' _

Q _ All right Do you recall the condition they were
in.at,ﬁﬁﬁ t}me Yéufla#t saw them?

A They was in a little better condition than this
the 1asg:£imé\x seéﬁ‘éhe&; referring to the grips --

Q Can you tell usg what was different about the
condition of the guns when you last saw them than they are
right now?

A Well, the bluing wasn't worn as bad on them as they |
are right now; and the grips wasn't scratched like they are,

Q What do you mean by the "bluing"?

Right here on the barrel {indicating),
Do you mean the color of the -

Yas,

eop P P

-~ metal portions of the gun?

CieloDrive.comARCHIVES
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<

~

A ¥us, I do,

Q What else is different? What else, if anything, is.
different about the conditions of the two guns?

A Wall, the bluing and the lacquexr on the grips,

Q What's different about the lacquer on the grips?

A They're worn more than they were befora, They
was in a lot better shape than they are now,

o You're referring to the wooden -~

A The wooden grips.

) ~~ handle?

A Yeah,

2 Now, directing your attention to People's Exhibit
54 for identification,

Do you recognize this case?

A Yes, that's the case that Don had the guns in the
last time I meen the guns and the case,

Q Mr, Babcock, you testified that you saw Donald one
or two days after August 15, 1969, the day that you purchased
your truck,

Have you seen or heard from Donald since that date?

A No, I haven't,

“;Q .. All right, thank you,
..i I have no further questions, your Honor,

THE COURT: Any questions?

i 3‘3h¢ KAQAREKQ 7?e§, your Honor, if I may,

+

;:gfzﬂ v’ CROSS~EXAMINATION
BY MR, KANAREK:

s X
E “~ ¥
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 9' ‘ Enr; Babgock, do you remembar'testifying bafore the
Grand dury? )
o & Yes, T-do.
Q In answer to a question before the Grand Jury:
"o when he came over to your house on
this last occasion, was this before or aftexr he
brought Niki over to vigit with you?
"B This was after,
»*and Low much after?
A Well, it was quite a mile -~ guite
a while, I imagine probably a month or so."
Did you so testify?
A It is possible I did,
MR. KANAREK: Well, may I approach the witneas, your
Honor?
THE COURT: No, unless you have some reason for it,
MR, KANAREK: I -~ perhaps by reading that he’ll be able
to testify for gure he testified like this,
THE COURT: Is it so stipulated that he so testified?
MR, MANZELLA: Your Honor, I don't understand., I object
on the grounds thexe's no foundation for readiﬁg.any
testimony right now before the Grand Jury. _
MR, KANARER: This ié‘cross«examination, your ﬁonor.
THE COURT: Sustainad.
. Would you approach the bench?
(Whereupon, the following proceedings were had at

the bench among Court and counsel, outside the hearing of the

Jurys)
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: ;;ﬁﬁ COURY: If you are asking whether or not he may be
approached and ordered to allow him to read that same passage
aver again, i see no po;nt in it., You asked him about it, but
norea than that the objectmon seems to be well taken unless
there is au_inconsistency, thare is no reascon for reading it,

_‘MR. EANABQK: uit-dpgan't have to be inconsistent,
TﬁE COURT': - Why’afefyou asking that?
R, KANARERK: Pardon?
THE COURT: You have a right to impeach him by inconsis-
tenecy, "
MR. KANAREK: I alse have a right to ask him questions,
I have a right to ask him thesa;questions as to whether he
so testified previously, He is on the witness stand,
THE COURT: The Court disagrees with you unless -~ it is
immaterial unless it iz an inconsistent statement,
MR, KANAREK: It doesn't have to be inconsistent, It
can be a prior consistent statement,
THE COURT: You are asking to read a priox consistent
statement of the Paople's witnhess?
MR, KANAREK: Well, yes, your Honor. He testified on
direct as to certain time aspects of when he saw -~
THE COURT: If it is inconsgistent, ¥Mr, Kanarek, you do
have a right to guestion him about it,
MR, KANARBK: Well, whethex it is consistent -~
THE COURT: And you don't have to approach him to do i€,
¥ou c¢an approach him, if yvou want, bBut if it is a consistent
statement I gee no point in geing over it, In other woxds,

I sea no legltimate reason why you should ask about a priox

CieloDrive.comARCHIVES
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ZA R A
conexﬁtent ttatemeﬁt oﬁ someane who is opposed to you.

MR; KANARLK- Wéll your Honox, Mary Brunner was opposed
to us in that éense of  the word.

THE CQUR'I.‘,l To .agk a prior comsistent statement under
these cxrcumstances does not appsar to be warrantéed, and the
Court would sustain thé objection,

(Whereupon, the following proceadings were had in
opan court within the presence and hearing of the jurys)
BY MR, KANAREKR:

) Mr. Babcogk, was it about a month or so after

Mr, Shea came to your home with Niki that.he caie 0 your home

the time that you have apoken of with Mr, Manzella?

A It is possible, but I don't think it was that long,
3 Pardon?

A I don't think it was that long,

Q You don't think it was a month?

A No, I don't,

Q Well, did yoy testify -~-

MR. MANZELLA: Excuse me, Sorry to interrupt you,
Mr, Ranarek,
Your Honoxr, could Mr, Kanarek be asked to use the

microphone?

@ . BY MR, KANAREK:; Did you testify thusly at the
Grand Jury --

THE COURT: Now, ig this the same statement?

MR. KANARBK: Yes, it ia inconaistent, your Honor,

THE COURT: Is this the same statement that he did

CieloDrive.coOmARCHIVES
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a

.oniy off and on?- ¢

tesﬁif
MR, KANAREK: No, I don't believe -~
THE COURT: Is it stipulated that he did so testify?
MR. MANZELLA: So stipulated, your Honor,
THE COURT: There's no need to go over it,
‘MR. KANAREK: Thank you, your Honor,
. iqf BY MR, KANAREK: Now, Mr, Baboock, may I ask you,
at the Grand Jury -~ well, let me ask you this:
Did Mr, Shea tell you that he stayed at the Spahn
Ranch Just when, he needed a place to sleep or something like
lthaéé BRI AR
o He might have made a statement like that,

. .o 4 j
i . .
(1 And did he tell you that he was at the Spahn Ranch

a Yes, he diad,
MR, KAWNAREK: Thank you, your Honor,
MR, MANZELLA: Just one or two questions, your Honox.

‘ REDIRECT EXAMINATION

BY MR, MANZELLA:

Q Mr, Babceock, how do you establish the date when you
last saw Donald?

MR, KANAREK: That's assuming facts not in evidence,
This gentleman has not established a date, your Honox,

THE COURE: The objection is overruled, You may answer,

THE WITNESS: 'The last time I seen bon?

Q BY Mk, MANZELLA: Right,

A Wall, the last time I seen Don, the way 1 established

CieloDrive.coOmARCHIVES
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the date, was the 15th of August, was when I signed the final

papers on my truck,

93 And you know that date, is that correct?

A Yes, I do,

U and you saw Donald one or two days after that?
A Yes,

MR, MAWZELLA: All right, thank you, I have no further
questions, your Honox.
. THD COURT: Anything more?
MR, KANARER: ‘Thank you, your Honor,
THE COURT; You may step down,
MR, MANZRLLA: May Mr, Babcoack be excused, your Honoxr?
THE COURY: Yes, Mr, Babcock ==
MR, KAHARBEK: Yes, your Honor,
THE COURT: -- you are excused,

MR, MANZELLA: People call Mr, Lance Victor,

R S
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THE CLERK: Would you raide your right hand, pleage?
Youu do golemnly swear thet the testimony you may

give in the cause now pending before this court shall be the

truth, the whole truth, and nothing but the twuth, 30 help
you God?
THE WITNESS: 1 do.,

LANCE VICIOR,
called s & wimass by and on behalf of the People, having

| been first duly sworn, wsg examined snd teatified as follows:

THE CLERK: 7Pleage take the stand and be geatwed,
Please gstate and gpell your full neme..
THE WIINESS: Lance Victor; Le-a-n-c=e V~i~geb~o-r.

DIRECT EXAMINATION
BY MR, MANZELLA: .
Q Mr. Victor, did you know & msn by the name of

. Donald Jerome Shea?

Yes, L did, |
And when did you meet My, Shea?
It weg axoynd 1965.
And whe';e*were you when you met Mr. Shek?

A . ml:l.; ‘I was working on a picture with RBob
Bickatmg it was out at Spaim Rmch, |

o q Wg:c‘e ym acting J:n t,’hit. Fim?

A Yes, d:lr.

Q What mt - iﬁ ym kuw, what was Donald Sheas
doing at the time that: yau met hi.m? §

}J - 1,"-

& b B B>
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we becane :Eriendly a 1:&1:!:1& bit, and t;imn I ﬂi,dn 't see him

Do you wean what part he had in the pleture?
Wes he in the £1lm?
Yes, he was.

Q And what kind of a part did he have in the
pieture?

A He wag -~ well, he was doing the == yw know,
the backdrop, the extia work.

Q Extra work?

> &£ b

A Yeah,
Q Where was the film shot, the film that you are
spesking of?

A It wag at the s;»ulm Rench; and then across the
WaY Ivexs:m gy 8ecross the gtreet.

q Now, is the Iverson Ranch acrosg the =-=-

. A The little roadwey there.

Q. All vight. Now, who wes Bob Bickston? You
mentioaed his name, '

A Bob Bickston was the producer of it.

Q  Now, d;l,d you begome friendly with Donald at
sometime? . 107

A “Y'eah.» ‘Tt t-zas mostly in '65. When I met him, |

theny for » while until latar om.

Q@  Until vhen? j:‘-‘ ch

A Ohy it wag -- quite mtime later on, whei we
had ~= when we had to go out: ~- I wig up at the ranch, when
I geen Don again. Dou drove In with 4 blue Cadillac.

Q Wan that in 1968, when you became Ffriendly with

CieloDrive.comARCHIVES
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2-3 | him?

@ 2 A That's cloge.

s | ] Now, do you know «= did you know a family by the
4 name of Binder? B~i-n-d-e~r? Jerry Binder?

. 5 A Yes.'
6 Q And how did you meet them?

: 7 A It wag through Don Shea.
8 Q And wag that algo {n 1968 ==
9 A Yes.
10 Q ~= that you wmet them?
1 A Yes, about in there.
12 Q Now, did you and Donald ever stay with the Binder

13 | family in 1968%

1 A Yes, we did, for a while.
. 15 Q Do you recall when it was that you stayed with
6 the family?
17 A it was about summertime of 1968 « |
18 Q And godetime thersafter, after you == striit.e. that,

L How long did yau stay -~ did you dnd Don si:&y
? | with the Binders? - ‘

2 A Oh, it was three to four veeks, around there,
2. Q Aﬁd sonetine '&:hére&ftgr‘, after yoq left the

® | Binders, did you snd Donald go some piace together to work?
A Oh, yes. Yes; &oe vent up nokth for a while,
Where did ynu go? . . e e

We went to thia Lasls.e Salt corporm:im.

That's L*e"lﬂl‘-ive‘i‘

Yeah.

24
25
28

217

"‘. 28 -

> & w0
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& And vhere are the Leslie Salt Mines?

A They'rve up toward -- toward Napa, California;
Vallejo and Naps, in between,
@ How &id you and Poald get up there.

A ) Ve went in my car.
Q' Now, s Work at the Leslic Salt Mines, is that

seastmal work? S
Yes, It lagtg about four mimths.
When dbiep 1t begin?
Tt'y the last part of August.
And when dogs it end?

A It endg in ~- azround November or the flvsgt of
Decenber.

3 And when did you and Donald go up to the Leglie
Salt Mines? '

£ b O

It was sbout ~=- just about the middle of August,
Of 19687
1968,
Aud vhat == strike that,
Do you know what Donald did at the salt minen?

A He drove one of those litile locomotives. It's
kind of a small thing with 1ittle cars in the back. It holds
about 16 cars.

L » & b
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2a~k 1 Q Now, how long did you stay at the Leslie Salt
. 2 Mines?
3 A 1 stayed the wholc geason,
4 &, ¥ou worked the full season?
* 5 A Yes, slr.,
6 e How long did Donald work at the sait mines?
3 7 I A Don ~~ DOn stayed thiere aboub tiim.e to four weeks,

8 seemed like; and then he left, He said he had to come down

9 |- and pay some tickets or something.

10 0 Traffic tickets?
i A fraffic tickets,
12 Q All right, Wnen is the last time - when is the

B { next time after Donald left the Leslie Salt Mines in Vallejo,

1 when was the next time that you saw him ‘or heard from him?
} . 'i f .
® 15 % Dom ploned me from -r after he was down here; he

16 1 phoned ma from the I-;‘:Llco.-: Iiotél where he was staying.

¥

o ) And when was _the next t::.me tha.t. you saw Don?

18 A I saw Donald in -~ I cone down, 1 saw Donald out

; .
19 . , .. .
at the ranch., : Lot ;

20

Q Bpahn Ranch? . _ . ‘
| A Yas, sir, B :
2 3 And do you recall when that was?
» A Woll, it was ~~ generally, around '70, 1970,
? 24 4] And do you recall what part of the year it was?
4 » A, , you mean what month? '
o g  Right,
. = A It was around ~- around about the first part of
28 )

August, it scemed like,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q All right, Now, you sald the year ~-

A The firat week, second week,
22 Al right, And where did you see him? Vas this at

Jim Babgock?'s home, that you saw Donald?
A Yes, He had come up there, yes. He come up there,

showing me some pictures, that he just got married,

0 and he had just gotten marxied; is that correct?
A Yes, FHe showed me -
Q Now, you mentioned the date, the year 19-~

MR, RANAREK: Youy Honor, the man has not finished his
angwer, I don't believe, Hx, Manzella is interructing.

THE COURT: Had you finished your qguestion?

MR, MRUZELLA: His answer,

THE COURT: I wean, had &ou finished your answer?

THE WITHESS: Oh, yes.

Q BY MR, MANZELLA: Ncw, you.mentioned the year 1970.
Did youn mean 1969 or 1970, when you saw Donald and had the
conversation about him having just gottenﬂmarr;ed?

A It seené.like;ié‘ﬁas 1970,
L, ‘*.'

:‘12

Q Seemed like it Waa 1970? , .
A Yeah, I can't quite pinpomnﬂ the ex&qt mbnth I

know it was in the summextime, ‘3J‘!;Ql} v

Q ALl right. Now, you had a convérsation with Donald
at Jim Babcock's about Donald.just having gotter farried?

m' © Yes,

Q All right, Did Donald -- did you meet Donald's

. wife on that occasion?

2. io, I never Gid, But he had some photographs, and

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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he showed me photographs of their wedding,

o All right, Was Dunal%‘ﬁ'Wife a Negro gix11or a
Caucasian girl? o fil

B Bhe was & hegrs girllg

3 And the con#graatian was about Donald Just having
gotten married? . §~ ’ 'Jf ‘If; ¥ ;l’ﬂff;‘h'

A Yes, He wag ~- well, hﬁ had been married for a

little bit; he was showing me thm pictures, bauause lie had
been -~ he had brought them there. — - .
Q Well, when yon say "a littla bit," can yqu tell

ug, from your discussion with Don at that time, what

3‘ impregsion you got as to the w-

MR, RANAREK:; Just a minute, your Honor, That's
assuming facts not in evidence, that there was a discussion
as to how long,

THE COURT: ALl right, Just raise your objection,

MR, KANAREK: Yes, youx Honor,

THE COURT: The objection is sustained,

Q BY MR, MANZELLA: All right, Did you have a
discussion —~ oh, I'm sorry, I'll withdraw that,

Did you havée a discussion about Donald havin§
gotten married? Was there anything said about how long he
had been married, when he had gotten married?

A Ho, not that I can remember,

& Did you have the impression from tha conversation
that he had just gotten wmarried?

MR, KANARLK: Objection, your Honor, on the grounds —-

THE COURY: Sustained,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q BY MR, MANZELLA: Now, you had agen -~ ftrike that,
From the time you left the Leslie Salt Mines ~-
wall, strike that,
When did you leave the Leslie Salt Mines in 19687
A Hromm -~ it was arpund -~ around close like December,

when the deason quit,

CieloDrive.comARCHIVES.
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¢ Of 19687 T
A Yes, ERCE P S T .
Q ALl right, Aand how long -~ how much time passed

before you saw Donald again?

A it wag ~~ it was toward the summertime,

Q About six months? ‘

A About fouxr to five months,

¢ All right. So that would have been 1969, =
A Oh, '69,

-= when you say you saw Donald again?
MR, KANAREK: Objection, your Honor, leading and
sugge.ﬂ'ﬁive‘.

THE COURY: Overruled, The answer may remain in,

Q BY MR, MANZELLA: Now, were yon mistaken when you
said 19707
A I could have heen, yes.

h All right,

A Because I vas thinking ahead (indicating),

143 Well, how much time passed from when you left the
Leslie Salt Mines in December of 1968 until you saw Donald
again? Was that four or five months, as you just testified?

X Yes, It could have been five to six months,

4} all right, So that if it was five or six months,
what year would it be that you saw Donald the next time after
you laft Leéslie Salt Mines? '

A Well, letts sée. I was working there in 1969,

And, a8 I sald; that would be in 1970, then; because it would |

have to Ggo ==
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e Well,

working there in

MR, Ty
THE COURT; Sustained, ; o )

MR, KANAREK: -- his arguing with;ihs b&tﬁesé. ;

MR, MANZELLA: All right, SRR

Q Mr, Victor, do you reaali-the year in which you

worked at the Leslia Salt Minas?

MR, KANAREK:
THE COURT:

Q  BY MR, UANZELLA:

KANAREK: Your Honor, I will chject to ==

T
4w .

Mr, Victor, you testified that you were
1968, . o

3 ’ ":u
¥
5

It's been asked and answered, your Honor,
Sustained,

Youtve testified that you

worked at the Leslie Salt Mines in 1968, Mr, Victor, and you
have testified that you left the salt mines around the lst
of December of 1968, |
| That's when you worked up there with Donald.

A Yas,

@ All right, Now, how long after you left the salt

mings ~~ how much time passed before you saw Donald again?

MR,
THE
THE

that,

year wasg

MR,

THE

KANARIK
WITNESS :
COURT;

BY MR,

What year was it that you saw Donald? In what

it that
KANAREK:
LOURT:

RANARER:

Asked and answered, your Honox,
It would be about four to five months,
All right, The objection is overruled,

MANZELLA; So what year —— wall, strike

you saw Donald?
Asked and answered,
fustained,

And leading and suggestive.
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THE COURT: The objection is sustained, . .

PR

ty HEE P |
i N
O

THE WITNESS: It seemed like it was =~
THE COURYT: Well, thexe's no guestion pending now,
THE WITHESS: All right. It seemed like it was 1970,

 because -~ you know, the -~ the January bad passed ovey

(indicating), over inte another year,
Q BY MR, MANZELEA: ALl right, HMr, Victor, did you -~
you'va testified hefore the Grand Jury of this proceeding,
have you not? N
A Yas,
Q All right, And did you testify before the Grand
Jurxy that you next saw Donald, after leaving the Leslie
Salt Mines, you next saw him in the summer of 196397
MR, KANAREK: CObject on the grounds that it isg --
to the foim of thdé guestion; improper foundationy and it's
irrelovant and immaterial,
THE COURT: Ovexrulied, You may answer,
Q BY MR, MANZELLA: All xight, NNr, Victor, you
testified hefors the Grand Jury in this case?
A _ Yes,
Q And when you testified hefore the Grand Jury,
did you testify that you -~ after leaving the Laslie Salt
Mines irn December of 13968, you next saw Donald in the summer~
tine of 19697
MR, EANARCK: Object, your Honor, on tho grounds of hear- -
say; improper foundation;. irrelevant and immsterial; the
form of the guestion is impropex,
hE COURE: Owerxruled, .

- - CieloDrive.comARGHIVES
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THE WITHESS: Yes,

Q BY MR, MANZELLA; All vright, And Mr. victor,
have you just testified on Honday, July 26th of this vear,
in another Superior Court in this oity?

A Yes,

l

T
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Pl

Q And at that -- at that time, did you testify that
2 | aftex the - after leaving the Leslic Salt Mines, the next
3 time you gaw Donald was In the summertime of 19697

4 MR+ KANAREK: Lerding and suggestive, your Honorj
5 | drrelevant and fmmatexial; hearsay; {mproper foundation.
6 THE COURT: Overruled.

i 7 | THE WITSESS: Veah, Well, it could heve been thenm,

8 bacause I keep trying to think sghead; seemed llke 1L was &
? | long period of time.

10 THE COURT: The sngwer is stricken,

u Would you answer the quegtion?

MR, KANAREK: Well, your Honor, he 1s explaining. I
would ask that the answer not be gtricken, 1f I may, your
Honor, his last statement. '

THE COURT: A1l right, The auswer may rvemaln.

Q BY MR, MANZELIA: Now, Mrz. Vietor, you testified
- that when you next saw Donald, after leaving the Lesile Salt
- Mines In '68, that that's when you had the conversation with
- him about haw;tng gotten married; -~

KANMEK* Yom: Homor, that'g ==
Q  BY MRS MAH:&EIM -= 1§ that correct?
A Yéu,
MR, KANAREK: #w lelding and suggeni:ive.
' That's immaper for Mr. Mapzella to -
v - THE COURT: Jﬂq!;@ .-;ninute..g ;I’va stated to both counsel

* before that T just want ‘to hear an objection. 1 don’t want
to hear argument. ::;f 1 wdnt srgument, I'l1l ask for it at the
bench,

12
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MR. FANARER: Very well. The ohjection =w

THE COURY: The Court strikes the snswer, #nd the
objection is gustained. |

Q@  BY MR. MANZELLA: When you next say Donsld after
leaving the Leslie Salt Mines in 19 ~~ in December of 1968,
did you have conversation with him? Did you talk to him when
you next gaw him, the mext time you saw him at Jim Babcock’s

- houge?

A Oh, yesh. Yeah.

MR, KANAREK: Well, that's leading and suggestive,
your Honor.

THE COURT: The angwer may remain. The objection is
overruled. ’

2] BY MR, MANEZELLA: And what did you talk about

with Domald?

A Well, he was ~- he wag out »~ kind of looking

gomething like that. ' |
Q Pld you taik abcéu%:.anyth'ing elge with him?
+ RANARER; Well, he id not allowing the witness to

, finiah, your Hpnom Ha 2 interrupting the wi.txzeaa.

THE COURT:; Had you f’iniﬂhed yQur angver? -
L1 -t %
THE WITNESS: Clﬁsa enough; ‘ a
) BY MR. MANZELLA r ma. you talk about anythivg
else with him, with Donald?
A (No response:) . '
Q Did you talk about ==

A Yeah. He wanted to find somwe sort of a job ox

';1'-"
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something where he could make some more money, yeah.

Q Did you talk about hig marriage?

A Yes. He wag happily married,

o) And those are the -~ it was during that conversas~
tion that he showed you the plctures you've told us about?

A u‘.&ight, yes,

0 How, was this the conversation that you said
oceurred four or five months after you left the Leslie Salt
Mines in December of 19687

A Right, yes.

MR. KAHAREIL:

THE WEINESS:

THE COURT: The answer may vemain.  The objection is

Leading and suggestive, your Honor.
Oh; T ‘see what you mean now. Yeah.

overruled,

CieloDrive.cOmMARCHIVES .
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Q BY MR. MANZELLA: Now, Mz, Victor, after you saw
ﬁonald thia time thit you have just told ug about, did you
go up to Spaln Ranch:? )

MR. KANAREK: -Tt;ét“s ambiguous &5 to time, your Honor.

A Yes, £'did.

THE COURT: The smsver is stricken, The chjection is
sustained. o sy v

Q  BY MR. MANZEIIA: Sometime shortly after you
had this == you meg %~ strike that.

Sometime shortly after you saw Donald at Jim
Babcock 's house and had thi%‘iot;ﬁiesnﬁion that you pold us

. &bout, did you go up to Spalm Ranch?

A Y&H’
MR. KANAREK: That's ambiguous as to time, "shortly."
THE COURT: The objection ls overruled. The angwer

Start your guestion over again.
MR. I'IANZELT.A: 1 will, your Honox.
Q BY MR, MANZELIA: When did you go up to Spalm
Ranch? How much time had elapsed since you gaw Donald; weeks?
A Oh, yesh, if was a couple, three wesks.
Q Now, did you see snybody, did you visit with

 anyone when you went up to Sprbn Ranch?

4 Yeg, there was a lot of the people up theve,
1ike Pedrl; Randy, Randy Staxrr wss up there. o

Q By "Pearl,” are you teferring fo Ruby Pearl?

A Ruby Pesdrl, yeah,

Q Wes ahe a foreman or manager up at the Spalm

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Ranch?
A Well, I think ql;m was like @ manager up there,
Q And did yau .v:tsit with George Spahn?
A Yes, yea,s '
Q And when ym went u? to f:hq ran,ch, did you see

Donald Shea up there? - (i G . ks

A Yes, I did. ' T

2 Andabout how 1ung was this after yoxt had seen him
at Jim Babeock's house? ., | e b

A It was nbout threex tﬁ four weeka

2 Do you recall the day of the week that it was?

A I believe it was on a Monday or a Tuesday.

Q Now, when you saw Donald at the ranch, did you
see the Mercury, that you hmve identified as People's 61 -=
strike that.

Did you see Donald with a car up at the ranch?

A Yes. _

Q And can you tell us -~ can you describe the car
for ug? | |

A Yeg, it was wﬁite4 It was made by the Ford motox
company. It was a Mercury, and it was kind of =~ well, it
needed & wash job.

Q  Now, did yoi ==

A When T saw 1, it was parked up nedar a hill type
of ww ‘ .

a) Directingwur attention, Mr. Victor, to thege _
photographs which have been marked People's 61 for ldentificsw
tion.
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) - )

Do you xééogﬁiéé (tl”za car shown o these
photographs? S T N
A Yes, that's thei‘ﬁxr;e» oo
'@ Ip that the one you ‘saw Donafd with up at Spahm
Raneh?

A Tegy alr.

g Howy at the time you sav Donald, did you dalk
to hin about anything? DI4 you have 3 conversation with
him up at Spahn Ranch when you saw hin up there?

Yes. He wanted =~ he wanted to leave,

0 Tou cdn just angwer that yes or no.

A Ghy yes.

fn Hov, prior to that time had you ever had a
discussion with Donpld with regard to movics in gencral and
acting An particular? _

A Yeg, he wanted to ~~ he wanted to get ints
gomething workih while, you kmow, where he emild maka some
more MOnGYy.

5] Let me interzupt you, you can ansuer that question
yes or no.

You did have conversations with him sbout those.
things?

A Yes,

3 Hew, in thoge conversationg did Donald tell you
about what his feelinps were tovards movies In general and
acting? |
' A Yopy he wes very foud of it. He wished that he
zould pet Into 4 sewles.

CieloDrive.comARCHIVES
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3= 1 I think what I told him ig, "I think with oux
( B 2 | luck, I think it is a fat chance.”
. Q  All right. ALl zight, now, do you yecall the
4 | womth of the year that you saw Donald st Spahn Ranch on this
. s | occasion; what month of the year was it?
6 A I belleve Lt was in the -- around August. It was
¢ 7 | 1970,
8 Q All right. It was in August of that -~ the year
9 | that you saw him?
10 A Yes.
n MB. KANAREK: ‘Your Homoyx, I object to =~
12 THE COURT: BSustained,
18 MR. KANAREK: ~- Mr. Manzella's editorializing.
1 THE COURT: Just raige the objection. The objection
. 15 is mugtained to Mr. Manzella's question and the anawer is

3afls. | atricken,
17 :
8 .
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—q BY MR. BANZELTAT THig time Ehat you saw him wag

- the first time thut you saw him &fter he left the Leslie

Satk Mines, is that gorrect?
A Yes, yess .
Q@ ALL dight.

! ‘Ali right, now, while you were talking to Donald
shu ay theSpahn“Ran,éh, in Ausu!t:, didhe ask you for any
mcmay? -

KANAREK- ‘ It is ambiguaqa we

A Yes, he aa,

MR. KANAREK:' ‘“~ your fioiot.’

THE COURT: Overruled. The answer may remain.

Q BY MR. MANZELIA: And did you give him any money

“when he asked you for it?

A Well, I had gome change in my pocket. I just
bought & bunch of gak for my cay, and I agked this friend
of mine, Bob Fury ~- and I saidy, "Oh, can you give him a
couple of dpllazs and I 'Ll pay you back later on?" And so
he gave Don & couple of dollars.

Q Wag that in your presence?

A Yes.

Q And had you asked the friend to give Don & couple
of dollars?

A Yes.

@ Now, during the same conversgtion with regard to

- the monsy, was anytihing more gaid about your giving Denald

some woney?
A YEB,‘ b& mtﬁd -

CieloDrive.comARCHIVES
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3a-2 1 MR. BANAREK: Your Honory T nust object to that on
@ 2 |- grounds of heargay.
3 - THE COURT: Snntu:lmd,
s | » MANZELIA: Jlﬁy we approach the bench, your Honox?
. 5 THE CWR‘I‘. Yes, yau nay .
6 { (Whes:wpm, the following proceedings were had
T | & the quh: anowg Gourtr sud ‘qotinsel, outiide the
6 hearing OF the jm:yt} SR TR
9 ‘ MR. MANZELIA: The reason AL'm offering this evidence
10 iz to show that the xﬁﬁﬁ‘éé‘s - he'1l testify that they,
1 thereaftar, went back on the Friday, the following Friday to
12 give Donald the mné_y we on Tuesddsy == he fold him he wag
13 golng to give him, and he went back ¢n Friday snd Donald
| ¥ | wasn't thers any more.
® o And, Also =

1 THE COURT: Well, X don't see any reason to go into
U | conversationg becauge of that. I'Il sustain the objection.
| Yeu could ask him whether he went back and whether he wag
| able to find Shem ox whatever you wish to dv, but I think
1 the ohjection is well taken.
2 MR. MANZELLA: Well, #t thig point I might as well
% 1 bying up snother point, |
There 48 a 1ot move £o this conversation.
In the conversation Donald =~

. B THE COURE: If Lt shows Shea's state of mind, his

% intentiong, it would be admissible.
Do you contend ft does?

MR, MANZELLA: Yes, I do, your Honox. But I want to

23

24

27
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give Mr. Ranarek & ¢han¢e i:o objeci: oit of the presence of the
Juxy, : P

I-:ly fo'%,b;s proof would be that the wittess will
testify that Domald told him he wanted to feave the ranch.
He was in fear for hi: 11fe. That: he wantad to leave the
ranch #nd that he needed manay,a’ﬁui; he: dién 't bave #ny money
to lekve the ranch, and go he aaked the ws.masa for neney.

And the witdess will test:tfy au: the time he was
talking to Donald he acted strsnmge. That there were pepple
wiiling about snd walking back and forth whenever they were
talking; and whenever snybody ot nesr them they'd stop
talking ox change the subject and stop talking. And then he
asked this witness for money to leave the vanch, and the
witness said, "Well, you know, I haven't got paid yet, and
I don't get paid until Friday.” And that's when he gave him
the $2.

My offer of proof will be that the witness will
testlfy that he said that he was in fear and he had to get
avey from the rench but he 'd:l,dn 't haye any money, that's why
the wltness gave him the noney.

MR. RANAREK: Well, your Honor, I would object to any
statement;, any purported statement by Domald that he’s fu
four,

Firat of all, 1t is iviclevwint and ifmmatexrial ag
ko Mz, Mangon, in any eveast. 'There's no foundation for it
it is heargay. 1t 1g offered for the truth of the matter
asgserted, that he wis, in fact, in fear. It, vh ~-- all of
that is inednigeible and we're also not given the xright to

Ciequrive.com ARCHIVES
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1 confront., We're given the xight to cmifront Donald Shes in
.. 2 comection with this under the 6th Amendment wight to confront,
3 and the effective right to coundel, all of which is pusranteed |
3b £fls. 4 | by due process and equglg,'zin/::‘?i:‘ectim under the I4th Amendument,

1

10 g o o :'v,-|;",'ﬁ

ok &

1L
12
13
14 .

® -
16
17
8
19
20

21
23
% |

26

a

CieloDrive.comARCHIVES



5868

ol

3b-1 MR. MANZELLA: The reagon the People are offering the
¢ 2 | evidence is under this theory, that Shea's state of mind at
8 this point is relevant because he states that he Intends
4 to leave the ranch. He intends to go to the Leslie Salt
. s | Mines back to Vallejo.
6 1 Now, we believe that would be admiseible to show
7 | a5 R present ptatement -- statement of intent to do & future
o | act. Under 1258 of the Evidence Code it would be admissible
for that purposge apd it is my position these statements
© ' explain his state of mind as to why he wants to leaye the
1| zanch, and so that the inference is not treated thar he
“ | intended to sbandon his relatives and business acquaintances
#nd friends, that rathey that he Intended to get away from
_ | where he wig, go to some place else and contact them &fter
@ ® | he pad gotten avay.
16 THE COURT: In othexr words, it ig not like the usual
sEfering of a atate of mind of feaxr of & certain defendant?
MR, MANZELLA: That's right.
THE CQURT: Xt is just to show bis state of mind in
respect to == | | ,
- MNZELIN Why he intended to leave.
,," TﬂE COURT! Why. hﬂ intenaed to Iagve » #nd whethexr he
intended to leave?
| MR, ma‘zrzmi Rignm, P |
. * RA&AREK* nuu, yﬂux Hmor, the prejudicial effect
* of it out.weighs‘ hny pm‘bm:ive value, and it ig not aduissible
‘ :: | and i\,t is not admigsible under 1258.
MR. MANZELLA: Under 1258 it is admissible; the state of
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- mind Iy in isave and it is my position the state of mind is In .

isgue. -
MR. KANAREK: Well, but -~ well, your Honox, I just ~< I
don 't know, there's no basig -~
(Whexeupon, the Iollowing proceedings wexe had
in open court. within the presence #nd hearing of the
jm:y:}
THE COURT; Ladies and gentlemen, we 'Ll vecess for
ten minutes. .
' During the recess you sre admonished not ko
converde amongst yourselves, or with anyone else ,' noy permit
anyone to converse with you on any subject comnected with this
matter, nor aAre you to forw or express sny opinfon on the
matter mtil it is finally submitted to you.
(Whereupon, the following proceedings were bhad
at the bench smong Court #nd counsel, outside the
hearing of the jury:)
MR. RANAREK: fThe point is, your Honor, the aspect of
somebody 's future intent snd the way human #ff.airs operdte,

we may intend ~- I may intend to go to lunch in Pomopa today.

This iz just aot ~-- it id too much -~ there are too many

posgibilities that mi.tig&ta againgt someone going regardiess

of the particulsar thaory ‘l:tia;iz e
THE QWRT' We‘.!;{,g khat's true, but I belleve that an

- expraaaim of iﬁt:ention Like this would be admissﬂ:le to

Bhﬂw !tam Oﬁ mind* ?;':' R : L : o E-'.t v ? :
. RANAREK: But'.’ the fear aapec.t - T

THE CQURT: AllL xigj;i_i:; e guqqgiqn is =~ that you have

" CieloDrive.cOmMARCHIVES
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IR
1 raiged «~ i whether ﬁhe {fm aspmt ig prejudicial. "1
. 2 | zule on i.twh,m m come back after the recess,
3 MR. KAMAREK: Vety well,
4 THE COURT: I have to call aeveral other cases.
) 5 MR. RANAREK:; Very well,your Homor.
4 fls. . (Moraing recess.)
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THE COURT: All right, The record will show that the
defendant is present, All of the jurors and alternates
are present, We aré ready to proceed,

@ BY MR, MANZELLA: ALl pight, Mx, Victor, do you
remember talking to the man seated to my right at the counsel
table, Setgennt Paul Whiteley, about this casge?

A . Yas,
& And do you recall the fixst time that you talked
to Sergeant Whiteley?

A Yes, It was -~ it was later on,

Q All xight, '

A After Y had seen bon, '

[} Was that after the last time you saw Donald Shea?
A, That's &fter'the last time,; right,

Q And when was the'laqt,§£&§{you_saw Donaldéd Shea?

-~

MR, RANAREK: Your kaﬁ?ﬁ,‘this has been asked and ,
answered, A Ly oo

THE CQURT: Sustained, -" —

Q ' BY MR, MAWZELLA: And when fou tulkad*to Sergeant
Whiteley the first time, was that in the year following the --

A That was the year ﬁollowxhg.
0. -- that you lagt saw Donald?
A I saw Donald a year later, yeaﬁ.

MR, RANARER: That was leading and suggestive, your Honbr.:

THE COURT: 7The answer may remain, The objection is
overruled, ‘ ‘

Q BY MR, MANZELLA: UHow, in this conversation that
you had with Donald at the Spahn Ranch it August, did Donald

CieloDrive.comARCHIVES



1o

11

13
14
15
16

17

8

19

20

21

22

23

24.

25

26

27

T8

5872

taell you anything about his wanting Eé'éd dnf,?iﬁce?

MR, KANAREK: Your Honoi, leading and suggestive,

THE CQURT: Sustained,

Q BY MR, MANZELLA; Would you tell us what ~-

THE COURT: The objection is sustained,

Q BY MR, MANZELLA; Would you tell us what other
conversation you had with Donald?

MR, KANAREK: Thatfs assuming facta.hot in evidence,
your Honol, |

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, MANZELLA: Did you have further conversation
with bonald at Spahn Rgnch —-—

A Oh, yes.

@ ~~ Other than what you have already told us?
A Yes,

o - All right, Would you tell us what the rest of

that conversation was?
A Wall, he wanted to gé back -- back up North to --

back to Leslie, where he could make some more money,

111 Back to the Leslie Salt Mines?
A Yox.,
13 Did he say why he wanted to go back to the Leslie

Salt Mines?
A Yeah, because he -~- for one thing, he wanted to

make some more money; and second, he was kind of afraid,

{ AndAwhén you were talking to Donald, where were you |
talking to him? i |
A I was talking to himfai?the ianoh, Spahn Ranch,
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2 Hat whereabouts on the éanfh?vaﬁié'it;near any
buildings? o '
A No, it was down below?theie,;wﬁéré the hiystacka

used to be,

& Is that anywhere near the corxral?

A Yes,

TiE COURT: These statements of Mr, Shea, ladies and
gentlamen, are received for the limited purpose of showing
Mr, Shea's state of mind, not for the truth of the matter,
Not for the truth of the matter uttered by Mr, Shea, but
golely to show his state of mind,

Q BY MR, MANZELLA: Now, while you were talking to

Tonald Shea during this conversation that you have told us

about, were there other people in the area?
MR, RANAREK: Irrelevant and immaterial, your Homox,
MR, MANZELLA: Well, I would like to approach the
bench, your Honor,

THE COURT: Overruled,

Q BY MR. MANZELLA: Were there other people in the
area?

A Yés, Yes, there was,

Q and what were these people doinyg, if anything?

MR. KANAREK: That's irrelevant and immaterial, your

Honor, .
THE COURY: Sustained,
Q " BY MR, MANZELLA: Now, was Donald -~ strike that,
Would you tell us what Donald's behavior was while

he was talking to you?

T

oy

i
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A~ Yeah, he was ~- he was more npervous than usual,
If somebody would walk by, you know, he'doiam up snd go

change the subject to something else,

MR. KANARER:
gtricken,

MR, MANZELLA:

MR, KANARDK:
Honox.

Well, your Homor, I ask that that be

Yoiir Honoxr, may we ~-

That's the statement of a conclusion, your

I would like to approach the banch on

ne:#ﬁus, may xemain in, And that he would change the

that, if I may, -  °

THE COURT: gll‘right. The first of it, that he waa
subjeci is stricdken.

. Q¢ BY MR, MANZBELLA: Now, you told us that -~ you
asked your friend to give Donald a couple of dollars,
Did your friend give Donald & couple of dollars in |

your presence?

2 Yes, he did,
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- angwer that yes or no.

Q Now, d:‘.d*yqu tell Demald that you would do anything
elge in ;:egg::@,fq :ﬁoiaeﬁ at that time?
) MR. iKéNARﬁK: Irrelevant, lmuaterial, .hearsa;;f.
- THE COURY: Overrsled. - L | .
THE WITNESS: Yes, I == I told him <=
@ BY MR, MAWZELTA:, What did you ~- what? You cen

%

fy ¢ oy

A Yes., . o
Q Whar did you tell him? _
A Ohy I told him, T says, "I wiil be back laker on,

| I can give you gbout thirty, thirty-five dollars.”

3 And did you tell him when you were going to come
back?
A It would be about Friday, I told him I'd be bagk.
J Now, did you go == strike that,
Pid you in fact go back to Spahn Ranch?
Yes, I did. But I didn't see him around.
Well, vhen did you go bagk?
It was on & inﬂair; Friday aftermoon.
@  Was it the Friday following the Mondsy of Tueaday

[ - I

- that you had this conversation with Donald?

A Yes, 1t was,
Q And why did you go back to Spahn Ranch?
MR. KANAREK: Iryelevant and fmmaterisl, your Homor.
THE WITNESS: I went back {o =~
THE COURT: Execuse me. Overruled,
Now you may answer.
THE WITNESS: 1T went back to give him gome money that
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§

Ihadfarhim. J:fe
Q. IBY HR‘ MANZELIA: And wheir yoit went hack to SPaIm :

~ Ranch, on, tbat Ifriday, did you gee mm Shex?

1

A No, ‘1 didn'ﬁ‘ ST T
Q ALL right. ™ Nows callitus your attention to the

' Mereury thay you have idénriffed in People’s 61 -- the

photographs marked ?ﬁe&glg' 8'61; wag-that <~ did you jee that
car at. Spahn Raneh when you went back that Friday?

A Koy T didn't.

Q Now, did you know Dunald Shea owned some guiig?

A Yes. |

Q Do you know when Donald S{rst acquired posgessiom
of these gung? Well, strike that. I '11 withdraw that

| question.

Would you describe the guns for us briefly?
Yesh. They're uatching Dakotas. ‘
pakotas?

Yes.

Wete they xevolvers?

Yes, they were. .45.

& b B O b

Now, were you present when Donald scquired these
Dakota .45 's?

A Yes, I wag,

Q And from whom did Donald scquire the gung?
A Don purchased theguns from &n Axrch Hall.

Q@  Ash Hall? |

& - Arch Hall,

Q.

Now, can you tell us when Dopdld purchased the

CieloDrive.cOmARCHIVES
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' 4a-3 . | &ums in relation to when you went with him to the Leslie Salt

‘ , | Mines in 19587
g A Yes. It was before that, thyt he went.
‘ R Approximately how muph time before you and Domald
s | Went up to the Leslle Salt Hinu?
. A A few weeks,
7 2 Nw, Mreafber - yorL KTow, uﬁmn the == you ware

g | Pregent Wheﬂ» Donald purchased the gums, dﬁ.d Donald ghow you
9 the guns on e or nigre occazimi it

-

0 A Oh; yes. Yes. .
1 | 9 And did ym :ee Bm!.ii .’m, posusai.:m of the gmng
12 | one or more oceasiony thereafter? |
13 A Yes, I dié. - ‘
14 Q All zight. Did you pbgexve how Donald treated
@ . - 5| these guns?
' 16 A Yag, Hel treated them very well, because he was
w | pretty proud of theum. |
18 ) ATl zight. Directing your attention, Mr. Victor,

1 | to thede two revolvers that have been marked People’s 53-A
2 & and 53-8, can you tell us whether pr not you have ever geen
2 | these two revolvers before?

22 A Yes. These sre Dopald’'s.
B | % Are those the Dakota .45's that you've been
! 2 1 testifying sbout?
5 fls. B A Yes, sir.
26
. 27
o 23
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5f1 1 Q Now, after that Friday, when you went back to give
. 2 Donald some more money, did you go back again to Spahn Ranch?

3 A, Yes, Yes, later om I‘went back.,

4 Q How much time had elapsed from tﬁat Friday until the

5 | time you again went bask to Spahn Ranch?

£

5. a It was a few weeks because I figured he had taken
7 | off already or gotten some money from somewhere else,
8 0 When you went back to the Spahn Ranch a few weeks

? later, was Donald there -~ strike that,

o Did you see Donald there?
n A No, I didn't séee him around,
| Q bid you see the Mercury that you have identified

13 .
there, the car?

1 .
A No, sir.

.‘ ® MR, MANZELLA: Your Honor, f h‘aﬁre here a series of
6 ,¢He§'¥e approximately 10 by 1l

LA

photographs, black and white,
o inches each, f{ .
May I have those photographs-marked Pagple's 67-A

19 d H ¢ 1 ‘l", .
NDX |  through 67-N? ¥ K S T

20

v

18

‘ THE COURT: So ordered, - L T

. l'. ‘* 4 i 3
21 ' ' Y.
Q BY MR, MANZELLA: Mr, Victor, éq'YOu recall what
22
Donald was wearing the last time_ you gaw him, ‘'when you had

23
the conversation with him that you have told us about?

]

24
A Yeah, he was wearing a shixt and some trousers and

» he was wearing shoes, because that struck me kind of funny,

26
because he usually had his boots on.

27 :
.“ ) Mr, Victor, directing your attention to the

28
photograph which has been marked 61i-G for identification,
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and in that photogyaph -~ if I may hold it up here -~ do you
gee -~ there appears to be two shoes depicted in that
photograph,

Do elther of those shoes appear to be similar to

the last -~ the shoes Dornald was wearing the last time you saw

him?
A Xes,
Q Is that shoe marked in any way on the photograph?
A Yes, it is,
Q Would you point that séoékéut for us, please?
A It ia this one riqhﬁ’h&ﬁe;(indicating).
4 And how ié'it*ﬁéfked in the photograph?
A It is markqd wath a oixcle azound it and *ﬁv b
Q And did you, in faat, draw tna% éircle yoﬁrzelf?
A Yes, I did, T
2 Are those your initials? o
i Yes, Lance Vigtor. "Jf b "’lt: R
1) Did you place these initials on the photogxaph?
A Yee, I did.
2 All right, Mr, Victox; directing your attention

to these photographs which I am holding in my haﬁ&, and I'1l
show them to you one at & time,marked 67-A through 67-1¥ for
ldentification,
birecting your attention, in particular, to the
first photograph marked 67-A for identification, do you
recognize what is shown in that photograph?
A Yes, .

a pefore you answer ~~ all rignt,
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Why don't you take this microphone so you ¢an
turn around and hold it right up to your mouta,
A Is it on?
Q Yas,
All right, oould you tell us what is shown in that
photograph?
A The vhole cast there, and therefs me and Don Shea

{indicating),

53 The whole casht of what?

R The R West Productions,

g And is that a vast of a f£ilm you and Donald appeared
in?

A Yes,

Q And when was that film made?

That was made sometime before we went up to Leslie

Salt,

Q Sometima before you went-up to Leslie Salt Mines?

A Yas, ""

& Was it shortly‘aftép ngfméi anaia?,-A ; _ ﬁ ; 

A Yes, it was, o e o

Q A year or two following when'19h'he#:bqﬂﬁiﬁ?

A Yes, it was, i -

0 Zre you shown in the photéét;ph?’-: S

A Yeah, over here to the right (indicating).

o Iz Donald shown in that photograph?

A Yes, he is, |

13 and is his position marked in any way on the

rphotograph?
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2, Yes, he's leaninyg on tha-post here (indicating),
with & circle qround his haad with & "D8" up on the roof,

13 bid you, ‘in fgcﬁ place those markings on this
photograph? i e L- 1 il SN

A Yes, I dia, - ’ .

Q All right, Directing &6&r‘a£thnti¢ﬁ'to the photo~
graph marked People's 67-B for 1dent1fieation.

Do you recognize what i depicted‘in that

photograph?

A Yes,

e wWhat is that?

A That's the same production that was the first

plcture.
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1] Is this a scene from the actual £ilm?
Yes, it is,
11 And who appears in the photograph? Strike that,

' Do you appear in the photograph?

A RQ,'not there, but Don Shea does,

Q0 Does Don Shea appear in the photograph?

A Yes,

4} And is he in any way marked ?nlfhe photograph?

A Yes, he is, : >€

2 How is he markgdgj . ’Vﬁ o L

A It is circled with a "DS" en top cglé; the :roof 3~
Q And is there another gentlemaa‘whq.appggrs.in the

i N B § P
photograph that you know? P

A Bob Bickston, - . -

~ ok

@ Bob Bickaton?

A, Yes.
@ Is he in any marked in this photograph?
A He 48 circled in the same way with a "DS" up on top

of the roof,
o Directing your atiention to People's 67-C for
identification.

Is that picture another from a scene in which you

appeared?
a Yes, it im,
+1 And do you appear in that photodgraph?
A Yes,
Q And are those -~ are you the person over which

are marked the initials, "Lv'?
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A Yas, sir,
13 Directing your attention t¢ Peopla's 67-D for
identification.

' Is that a photograph of you wearing a costume £rom

a film in which you appeared?

A Yes,

Q Directing your attention to a photograph marked
67~E for identification,

Do you recognize that ig depicted in that photograph

A Yes, it is three riders on horseback and one is

Don Shea with a circle around him with a "D$" above his head,

& Is that a still photograph from a scene in a movie

- in whieh Don Shea appeared?

A, Yes, .

1) | Did you aldo appear in that movie?<

A Yesg.

[+ Now, diracting your attenticn to People's 67-F

for identification,
Do you recognize what is shown in that photograph?
A Yes, it is --
13 And is that a still photograph of some of the

actors in a £ilm in which you appeared?

3, Yes,

Q Does Donald Shea appear in tﬁat photograph?

A Yas, he does, A )

Q And 1s he the gentleman over which you marked the

initialz *p5"7
A ¥DEY on the roof,

@

v . ,
i+, . CieloDrive.comARGH IV
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3

© {."DS" on his shirt,

@ i, .And the gentleman over which is marked the initial
MBBY m

That's Bob Bickston,

Q Did he also appear in the £ilm?
A Yes,
[1 Directing your attention to 67-G for identification.
D& you racognize what is depleted in that
photograph?
N Yes, It ig a group of men standing therxe with Bob

Bickaton in the middle, AaAnd the other gentleman ~~ I ¢an't
remember his pame, And Don Shea on the right,

[+) All right, Try not to point with the microplione.
When you take it away from your mouth, we can't hear your voice|

A Yes,

143 Is this a still photograph from an actual scene in
vhich Donald Shea appeared?

A Yes,

o bid you appear in that £ilm?

A Yes,

0 and is Donald Shea shown with the initials *DsS"?

3, Yes,

{Q Did you also appear in that f£film?

A Yes, Yes, I am in there.

& Directing your attention to People's 67-H for

identification,

. Do you recognize what is depicted in that photographi
Lk Yes, that's Don putting on makeup with his ~- a

A el CieloDrive.coOmARCHIVES
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. ana, hu*n the gontleman putting on the pakeup that
I
has the *Db" marked on the photograph approxinately on the

azm of the:shirt? .

¥

A Yea,
+] biresting your attention to People's €7-I for
identification,

Is that & photograph of you in a costume in which
you wore in which you appearsd?
A Yag.
43 all xight, Dirccting your attention to Pecpla’s
€73 for identification,
RBow, is that a photograph ~~ do you recognixe what
is depicted in that photograph?

A Yes, that's Don Shea,

CieloDrive.coOmARCHIVES



5h

10

11

13

14

15

16

17

18

16

20

21
22

23

26

27

28

5886

- on top of the hat.

.‘whan this ptill photograph was baing shot, is that corxrect?

8 And is that Donald wearing a costume from a film
in which he appeared?

B Yes,

¢ And 4id you appear in that £ilm, algo?

A Yan,

0 Kow, directing your attention to People’s 67-K

for identification,
Po you recognize what ie depicted in that photograph?|

A Yes, Yeég, thut's me in costume there with the *Lv"

Q And is that a scene from the £film itself or is that
just a photograph of yourself as an actor?

A That's a scene from the film, I remember when soma-
body was taking it, I was zolling,

& I cee, In other words, the £film was being shot

A Yes,
o tiow, directing your attention to People's 67-L for
identification, e

i
Do you racqgnize'that is deplcted in that photograph?

L]
. e ' ' .
: ’ . .

) Yes,

‘. ‘ L .“, __“-“ f .
Q@ And ig that one of the -~ are those sevaral of the
actors which appeared in one of the films? ' Y
A Yew, it is,

@  and s Donald Shea shown in the photograph?

8 Yes, he ls in the background there with a "DS" on
his shirt,
Q A1l xigat, Directing your attantion to 93@91&*3_67wu.
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doing a scens because it looks like he's talking,

the initials =DS"?

. gquestions generally about these photogrﬁphs, if I may.

| more than one £ilm? I'm referring to People's 67,

for identification.
Do you recognize what is depicted in that photographi

Yes, A

Ana'is £hgh-aﬁfaqtua1 scene from the f£ilm?

P oe

Yes, it is, ) |
Q And you are shown in ‘the phdtdéraph marked with the -
"LV* on the hat? ( o

)
) B

A On the hat, " -
1} Directing yqpr‘aﬁt¢ntion_tp Pe@p&éﬁs‘67~ﬂ for
identification,

Do you recognize what is shown in that photograph?
A Yes, -
Q Is that an actual sgene from the movie or is that
just a photograph of three of the actors?
A That I don't remembeér, but it looks like they were

1] All right, and does Donald Shea appear in that

photograph?
A Yos, he does,
o Is he the gentleman on the right on which is marked

A Yes, '

& fhe initials to the left, the initials, "BB" -
A That's Bob Blckston, |

1) Row, Mrx, Victor, I would like to ask you some

Do all of these photoyraphs represent one film or

CieloDrive.coOmARCHIVES
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photogxaph of a rale perscn, I wouid»like’tu have that marked

They would be a couple of films,
Approximately low many films?

Be about two or three, I gathexr,

CI T

And were thewe two or three fllms shot at the same
place oxr made at the same place?
A Yes, the ona wherelx'had the black outfit on with -
the badge that was shot a¢ross the street at Iverson, ‘
f 2t Iverson Rapch?
Yes, sir, |
And whgxa~wera the other two films made?
’R;ght thex& on Syahn s place,
Sﬁahn -3 Hb?ie Ranch?
,. *Yes fahé down that little road,
*}3’90 yqu know wito; progucea?thbsertwn or three films?
C -Kr. ﬁiekttoh. SRS MR

LI P N T R -

Bob Bickstony .. f .-

Yes, -

>

MR, MANZELLA: . Youx HOnox,. I7have here a black and white

People's 68 for identification,
THE COURT: 8o ordered,
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2 Yos, it is.

1] All xight, Do you recognize the revolver shown in
"the photograph? %n_,

A Yes, that'a.thesa here (indicating).

o ‘;’- "Is that Ghe OFf the -=

A Dna of the revalvers here (1ndicating).

¢ B - anﬁ oﬂ tha revolvers befora'you which have been

marked People's 53 for ;deqtifzcat;pn?

Q Mr. Victor, showing you the photograph which has
been marked Peoplels 68 for identification, do you recognize

who is depicte& in that photograph?

A Yes., That‘ﬂinon,

0 Donald Shea?

A Donald Shea,’

Q And he appears to have around his neck and shoulder

a holster; and in the holster appears to be a revolver; is

that correct?

\'- .4 ., L3

U

A, ¥es, T ¢L;f'

) 3nd do you feGbgnige the holster?

A ves, - U7

+1 Wera you present whap Donald acguived that holstex?
A Yes, sir,

43 From whom did he acquire that holstex?

A, aArnch Hall,

& Was that at the same time that he purchased the

two Dakota ,451s?

A Yes, it was,
& ifow, is Donald in street clothes here or is he in
|_costume? .
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A That's ¢Ostumé. ’

o And was this taken during the filming of one of the |
£ilms that are shown inﬁﬁeoplajs 67-2 through -N?

Ao oves. i

¢ - ' Noq, in.xégard to the beard and the mustache that = |

© appear on Hﬁ Shea in the photograph wag, tpat part of his

| coatume, or pa:t oi hxs xolé;in t@e—filnS? >

A He sometimes ek, hia baard grow like that,

ST

& B, V;ctar, directinq xbnr attention to the shoe -

. which has been marked Peéple'q 63: for aaentif;catxon. poes -

’ i )

. that shoa appeax famzliar to youz?

A Yes, it looks like the one in the photogiaph.

o I the photograph @arked Poople's 61-G for |
identification (iﬁdieaﬁing)?

A Yas, |

1) and do you recall seeing Donald Sheam wear the shae

| which is marked People's 63 for identification?

A ¥Yes, Yos, at the time I was up at tle ranch, he

' was wearing shoes instead . of his boots.

& And does this appear to be similar to the shoes that

he was wearing?

A Vexry much so,
:Q Qﬁnd‘waa that at Spahin Ranch the last time you saw
:-ﬁonglé? ' )
A yes,sir,
& .kﬁow, ik o Victer.'tha - sﬁrike that.,

The three documentary ~- the two or three films that

are represented by these still photographs that I've shown you,
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[ PR

which are marked Peoyle‘s §7-—A th:coqgh 67-H, do you recall when|

)
it was that those *wo 'o:: three films were made?

A Yes, Igﬂq&dfbefbxéfwe‘wbdﬁ ﬁp to the salt company,
0 To the Leslie Salt Mines?

A Yes, sir,

Q And was that within a year o so after you ~--

- strike thag,

Were the films made within a year or so after you
mef Donald?
A Yes, they were, |
MR, MANZELLA: All yright, Thank you, I have no furthex

guestions, your Honox,

CROSE~EXAMINATION

BY MR, KANAREK:

o Mz, victor, ——

A Yeah,

e -~ did My, Shea evar tell you ahout being beaten
up by some bikers?

A Yes, he did, at one time,

g Would you tell us what he told you about being

keaten up by some bikexs?

MR, MANZELLA: Your Honor, I object on the grounds that

- itts not relevant,

THE COURT: 1It's outside the scope of cross ~- of direct,
rathex.
¥MB. KANAREK: Pardon?

THE COURT: It's outside the scope of the divect, .

SRR CieloDrive.comARCHIVES
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| that right, ¥n, Victor?

| push him into it

Sustained. A
Q  BY MR, KANAREE; Now, Mx. Shea liked. to Fights is

A Well, yes; when ha would get -~ if someone would

@ Mr, Shea had a temper; is that right?

A Yes, he did. '

@4 2And he fiaved up quitd a bit; 1s that right?

& Yes .,

) Dig yéu ever see Mr, Shea engage in bar fights?
A Yes, I did at one time, | |

¢  All right, Would you tell us what you

obaervaed?
MR, MANZELLA: Objection, your Honor. iIt's not relavant,

MR, KAMAREK: It goes to the state ¢f mind of Mr. Shes,

your .Hondr .

THE COURT: The objection's overruled, You may answer,
. -

THE WITHESS: 1T - iie' was playing pool one time with some

other fellow ~- I dcm“l: know who he was -~ and the other

1

fellow xind of gob nast.y wi.‘.:h him, And I guess Donald was going

to take hm,.ouﬁ in bagk and paddleshim, =
‘ R e - v, .

. -t e " ety ' .
* . 1 . 4 - -
$ ! =S ir . T .
e . . oo .

-
=
=
.
Ay
e
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fa~1 1 Donald took somgone out in back and paddied him, --

Yaakh,

@
o
£ o o

- ig that it?

4 A Yes, He was going to; but he pever did. They -
2 5 | thias other fellow's friends come in, and they kind of stopped
6 | it,
' T 1+ Now,  directing youx attention to My. Manson, did you

.8 | know Mr, Manson under the name of Charlie Tuna?
? A Yas,
0 1) And ¢an you tell us Liow -- how the name Charlie Tuna

11 came about?

12 MR, MANZLLLA: Objeckion, your Honor., That's not
13 Ielﬂvant.
1 THE COURY: Sustained,

o .

16

Q BY MR, KANAREK: Wow, directing your attention,

Mx, Vietor, to iir, Shea, is it a fair statement that Mr, Shea

7 | had the reputation of owing everyone in town?

18 A Wall, not everyona, He paid me back, He owed me

¥ | one time $50, and he pald it back.

2 o But I am saying -~ I am asking you foxr his reputation

2 in the -~ in connection with the people that he lived with,

= He -~ his reputation was that he was a person who

23 owed many people money; ls that coxrect?

L

24
. MR, MAWZELLA: Objection, your Honor, Improper -- the
5 .
? foundation has not been laid for thai question,

2 .
There's buen no testimony the witness is familiar

27 ,
._ with his reputation, -

28 : . ! .
MR, KANARCK: Well, your Honor, I think that -- there's no

-

— i 3 - ——
. . - . : H t
B ! 3 [

r

. - ...4 i | : R
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LI

guestion, he -~ supposedly,; this man is someone who knows him -

THE COURT: Excuse me just a minute,

. < . . oo
MR, KANAREK: -~ and. he can give hiildpinQQn.}3‘;:§ b

-

THE COURT: Just a minute, If you wish to argue, you may

L b

aéproach +he bench, _ _
The objection is Qvarrulgd on thut,ﬁronndf ,
You may testify, You may‘anéwer; -
THE WITWESS: (Wo rxesponse,)
Q BY MR, KAWAREK: May I -- would &ou like for me to
repeat the guestion?
A ¥es, Go ahead,
¢3 Surely, Did Mr, Shea have a reputation for owing
everyone in town?
THE COURT; If you know,
THE WITNESS: I know that he owed ~- he had owed a few
people, but I don't know lLow many more, '
Q Well, when I say "everyone in town,” Mr, Viector,
I don't mean literally. But he had a reputation for owing a
lot of people money; iz that correct?
A Well, I don't nothing about his personal life there,
but I know, from what few pecple that I knew, that he owed

some monay,

& He owed these people money; right?
A Yes,
Q And this was -~ directing your attention to the

last time that you tell us you saw Mr, Shea; at that time, he

owad a lot of people money -~- or several people money; is that -~

MR, MANZELLA: Objection, The question's compound, your

3
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. the time that you last saw him, -~

Honor .,

Q BY MR, KANAREK: Did he owe several people money at

MR, MANZELIA: Objection.

Q BY MR, KANAREK: -~ at the time you say you last
saw him? |

MR, MANZELLA: It's vague and ambiguous,

THE COURT: It calls for a conclusion, Sustained,

Q BY MR, KANAREK: Now, Mr, Shea, in fact, did many
types of work;y; is that correct?

A Yes,

gt} and as far as your knowledge of Mr, Shea is
congerned, would you enumerate fox us the types of work that yoﬁ
know that Mr, Shea did?

A He -~ he gould build things. %You know, carpenter
work; you know, like tables -~

Q No, But my question is: What do you know he did
by way of working? What kind of work he did?

A Oh, well; he would -~ when I knew him, he wag -~ you
know; he was working for Mr, Binder. '

Hr, Binder had the store, and he used to build

gtuff for lim; you anow,1like tnbles like -- like I said,
different things, and put.up shelves, stock shelves& Lo

g ‘
L 2 . J

Ana thingﬂ. “. .' ) 'J‘EI . * ‘.“f‘_' . ,,..‘4 "- b 4 :‘,rA "-":-,

] ]
L i

& And did he do general work w«- -
A Handyman type. R A

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Bb-1 . ¢ - &nd tn varibus places, 41l over the area, that
o , | you know? |
‘ g A Yes,
s Q And outside of the Loe Angeles area, he worked,
5 that you knew of; right? | ' ‘
N A Yeah, Just withme that time, when we went up
* 7 | to Leslie, '
8 Q But you knew that he had worked in Las Vegax;
9 is that correct? ' ‘
10 A Yes.
u Q@  You knew that he worked in aress other than
2 | Southern California; i that correct? |
13 . A Yeg. Yeah, just aroind Las Vegas, and then when
14 he vwes wif;h me up north. ‘ ,
. 5o Q And wou knew that he left Los Angeles on meany
16 | occasions, #nd went to aveas distant from Los Angeleg, -~
Iz MR. MANZELLA: Objection.
18 Q BY MR, KANAREK: =~ 15 that correct?
19 MR, MANZELLA: Your Homor, the quegtion is vague and
20 ambiguois; compound; and it apsumes facts not in evidence.
2 THE COURT: The objection is sugtained.
22 2] BY MR, FAWNAREK; Did you dimcuss with Mr. Shea
2 | the fact that he made trips outside of the Los Angeles arvea?
o . MR. MANZELXA: Objection, your Honor. That's nof
. ® | rvelevant.
% THE COURT: Sugtained.
27’ MR, KANAREK: Well, may I be heard on that, your Henor?
® %  THE CQURT: Yes, you may.

ARPEE - CieloDrive.comARCHIVES
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6h=2 . (Whereupon, the following proceedings were had

at the bench among Court and coungel, outside the

hearing of the jury:) '

MR. KANAREK: Youx Honoy ~=

5 THE GOURT: You mdy ask about a particular conversation,
s | which shows a state of mind, an Intention to go out of the '
. State of Callifornia, something of that nature; or the intens-

. tion to leave the County, to go work some other place.

9 But that type of genexal approach I rhink is

o | ohjectionable.

1 MR. KANARER: All ywight. Very well.

12 (Whereupon, the following proceedings were had

13 - in ope;z eourt, within the piresence and hearing of the

14 Jurys) ‘ﬂ‘

1 Q. “BY MR, KANAREK: Mx. == M. Victor, you have beem

: A I
16 | up in Vallefo; corrvect?
wo| A L Yes, [T

18 Q " It!gﬁ: faf 1&‘7&11&50 fmm éunom'?
19 MR. MZELL&. . b}:,jpét?;cg, vour Honmor. It's mot
20 | velevant. o
21 MR. RAWAREK} We have 2 right to inquire, your Homor.
2 | He says that Mr., -~ .
23 THE COURT: He may anawer, 1f he knows.

* 24 THE WITNESS: Do you mean Napa?

. 25 e] BY MR, KANARER: No. Do you know where Sonoma
2% | Gounty, California, is?
27 A Yes. Yes, uvh~huh. I don't know how far it is,
28 though. :

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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6b~3 1 2 Ig Sonoma County, to your knowledge, in Northemn
. 2 | California?
3 A Yes.
s ) And ig 4t noprth of San Francigco?
R 5 A I believe so, yes.
| 5 Q@ . Do you know the Redwood Foxest?
d 7 A Yes.
8 Q Apd the Redwood -~ the Sants Roga area?
9 A Ub-buh. And then, there's Calistoga, up theve. .
10 Q And 1s it a short drive fxom Vallegjo: is that
1 correck? |
2 A Yes,
B Q Did My == did Mr. Shea tell you that he had a

I | wife, Phyllis Shen? Did he ever tell you of that?

. 15 A No.

16 ) Did M. Shea tell you that he had a daughter,
¥ | Kaven Arlene §héa?

18 A ’ch:,_:;h\é didn't say anything to me.

L tQ " He didn't discuss those matters with you?

20 . ) fA *- HQ,;‘Birf, Ly e ,:— =

2 ' KANEREK' Thank. you. Shank you, your Honot.

» - MANZELLAt: No further questlons - I héve no

23 questions, ‘y‘ou‘n« !fcnbr« Ma'y Mr; Victor be excused?

2 THE COURT: Mz, Vitfop, you are excused. You may stay

. N R £O. u
L ' We 11 take a short recess, about ten minut:es,
ladiet and gentlemen,

Duxing the reaeﬁa. you are admonished that you are

21

| 3
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not to converse amongsi yourgelves, noxr with anyone else,
nor pemmlt anyone o converse with you, nor are you to form
or express any opinion on the matter until it ts finally
submitted to you.

MR. KANARER: Youxr Honor, mdy Mr. Shea =~

THE COURT: You mean Mr. Victor?

MR. KANAREK: Mr. Vietor be ordered to stay for a few
more quegtions?

THE COURT: Well, I"11 withdraw the order declaring &
recess, then. And let's finish with hinm.

MR. KANAREK: Yes, I would like to ask him ==

THE COURT: As you were.

ERURTRVRIINY | CieloDrive.cOmARCHIVES
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go~1 1 BY MR. KAMAREK:
2 o Mr, Victor, you saw Mr, =- Mr, Shea in Mr. Manson's
3 presence; is that right?
4 A Like what do you mean by that?

< 5 0  Well, is the guestion ~- do you understand the

6 question?

1 A Ko,

8 ‘ (1] You saw H;. Shea at the Spahn Ranch area;is that

? | xight? |

10 a, Yes,

n THE DEFENDANT: Did we ever have any arguments, Donald and|
2 | myself?

13 THE COURYT: Mr. Manson —-

1 THE DEPENDANT: Why not get the guestions as simple as
B | possible?
16 Q BY MR, KAWAREK: 0Did Mr. Manson and Mx. Shea aver

argue, to’your knowledge?

. 1. . THE DEFENDANT: Let me ask the questions,
. I T R 1
¥4 MR, MANZELEA: Objection, your Honor, fThexe's a lack of

foundétioh.fbr'ﬁhét\Queéiion. There's no foundation that -«
. + " v o3 Lot i - .

THE COURT; BSustained,
22 q f*’fgﬁ MR, K@?AREK; Did you ever see Mr, Manson and Mx,
= Shea in each ofher;g presence at the Spahn Ranch, together?
# P oh, yes, . '

k ® o Q All right, Did you ever see any argument between
% Mr, Manson and ir, Shea?
" A No.,
® G pid you -~ everything that you gaw concerning
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Mr, Shea and Mr, lHaaspa was that thoy got along woll together?

A, RUEELLA:;  Objection, your Honor, It would call for
a conclusion, which btiw witness may npot aake,

| Y. COURY: Sustaiuéu.

0 BY R, KwdBRak:  VUould you wescribe foxr us - would
you pleaso descfibc f&r us waat you saw occur, il anything,
beﬁwegh Ar, Hanson and hr, Shea?

| A I never sav nothing cecur,
e Tnwy got along very well together; right?

. BR,. SIAELLA: - Objuctioa, your Honor, Calling for a
; e e

t . A )

conglusion,
f: TﬁﬂgCOUREg y Bustained,

Y 'EY QR. KAJARLNL  You -~ thore wag notuiing by way of
{ﬁi&iﬁring, éfgumdn%;ior differences of opinion that you
cbgerved concorning iy, Hanson and iy, diea; is thwt right?

L JJone that I know of,

Q Ana if I wway, vaes you dnsw Jr, .JanSon, you heard
of ¥r, Hanson as Charlie puna; rigub?

I Yes,

43 would youw tell us, if you kunow, way lir, Jdanson wag
called Chnarxlie Tuna?

AR, JAUZELLA:  Objegtion, your lLonor., 4What's not
ralevant,

HUR, LoidRE: T tindnk it's iugoxrtant to saor the
relationship, your Eonor,

THE COURT: Overruleu, Go abicad,

THE WItlLss: Ou, there was a dise jooney in this town

naned Charlie Yuna, and bucause Charlie -~ his nare was

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Ch§xli$ ~w I called him Charlie Tuna,

Qo Yeah, Because Charlie played instruments, played

1, (iusic and wrote songs and that kind of thing?

N - AN
o

A Yeah, right.
. ,,gﬂ.'x§n§n§§; i?%éﬁ?‘ Thank you., Thank you.

Flos
.

THE CQURT: All‘xight. You may step down,
. MR,\MANZELLA: May Mr. Victor be excused, your Honox?
V B '

THE COURT: Yes,., You may be excused now,

LY

b

“%iwﬁé‘&dmoﬁition I gavé you before pertains, Don*t
converse with anyone else in connection with this case; don't
form or express any opinion cencerning it,

THE.DE?END&N?; I would like to renew my motion,
THE COURT: Your motion will be toward the cell
{indicating), Mr. Manson, unléss you be guiet,
(Laughtex.) .
THE DEFERDANT: I could make a motion in the other
‘dirsction, Are you ready for that? Think about it,

T {(Mid-moxning recess,)

)
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| BY MR, MANZELLA:

THE QOURT: Jlet's proceed inm the case of People va.
Mangon . .

The jurors sre all present. Mr. Kanarek is
present.. Mz, Manzella for the Feople., My, Manson Is
pregent.

MR. MANZELILA: People call My, Roberi Bickston, your
Honox.
THE CLERK: Would you raise your right hand, please.

ROBERT BICKSTON,

:called au a wimags by and on behalf of the People, having

been f,:t'::at:‘ duiy m:m, ﬁas examined and testified as follows:
- THE GIIERK~ - You do solgmiy swear that the testimony
S

you way glve 111}. ﬂu &ausé. ‘now pending before this court shall
be the tmth, «tht: whole tmth, and nothing but the txuth, so

h&lpymﬂpd? oot

THE WEIRESS: I do, |

THE OLERK: Plesse take the stand and be seated,
. Pleage gtate and spell your full neme.

THE WITNESS: Robert Bickston, Beieg=keg=t-o-n.

DIREGT EXAMINATION

Q . Mr. Bickston, have you known & man by the neme
of Dogmld Bhes?
A Yoy, aix,
Q Directing your attentlon to thig photograph which

| hag been marked People's 46 for identifimtim‘,
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- at the time?

audience who pald admis‘sién to aee the shows?

- ‘_ - . -
','w LI | .

-Do- yoir ‘recognize thd pekson depicted in that

photograph? -
A Yes, #lr. @ ?
Q Is t.twt the man yau kpew a8 Donald Shea?
A Yes, sir.

9 ALl right. Directing your attention to the
phutegraph which hasg been marked Pecple's 47 for idéntifica-
tion.

Do you recognize the person deplcted in that
photograph?

A Yes, gix.

And 1s that algo the man you know as Donald Shea?
Yes,; six, it is.

And vhen did you first meet Mr. Shea? .

In 1957.

Where did you meet him?

Corrigenville Movie Ranch.

Was he there £first or were you there first?

T was there first. ‘

What were you dofng at Corriganville Movie Ranch

O B O O B O p» O

A I was directing the stunt shows which was a live
western reepactiment of days of the true West. »

Q Were you & stimitman yourgelf at that time?

A Yes, six. _

Q And were these live western shows put on for an

A Yea'; 's‘it', it was.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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.! N

1 L
s
L

"2 Q i And they were put on At Corriganville Movie

B
i

k3 N ‘ h -~ H
. . . Lt .
she oM ’ N SRS

At Yed, wlry »@hey Were.

Q Naw, do ym have a union card as a member of the
Sexeen Actor &Gﬂim? e

A Xﬂﬂglﬂm;‘:;«;h

2 . Now, what did Donald do when he came to Corrigan~
ville in 19577

A Well, he worked as == or we call background, as

they were bresking in for stunts to see what the ab:.lz.ty vas

2nd gee :Lf they bad the ability to do stunts ox not.
Q What do you mean specifically by "hackground"?
A Well, you have so many pecple to do stunts and

- 80 mauny pecple that -~ like characters, like walkup and down

through the scenes, grab the women and take them =« take them
out of the way of gunfive und stuff. This s what we csll
background people. |

Q The people who work the background as Donald Shea

did in the bepimning, woukibe considered having the more winor |

roles and the stuntimen did the -~ had the mmjor parts in

youx shows, is that correct?

A Yes, sin, 1t is.

Q Now, would you briefly tell ug what type of
we#tém ghows did you put on or whdt went on during thege
western shows? |

A . Well, the shows consisted of a day in Western
Anericana. For exawple, & day in Wyatt Eaxp's life when he
‘rcci@ into Elsworth, mnus-, and what took place that ddy when

CieloDrive.coOmARCHIVES
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he wag there.

0 Would that include gunfights and people being
shot off tops of buildings and that sort of thing?

A Yes, sir, 1t would include fist fights iIn the
stxeeii;s,g_,,; fg@ii‘ght‘s, people getting shot off horses, to thalk

s &eg;g!!;

v * f

Q. How, bmx 10ng did Donald work at Corriganville
ag ;sﬁmtman‘? [ T P

AL Oh, ha ‘wo:ke& == T went on the road in May of
1959 with & shmz thai: toa:red for about four months and
- Don was m;_i,ll mrkiug t;he::e vhen I left on the road.

o ALl right.

Now, for how long did you observe Donald as g -~
perform as a stuntwan? Was it from -- I'll withdraw that
gUegskion. ‘

'Did you obgerve Donald perform ag a stuniman
from 1957 until you left in 1959 for that four-month perfod?

A Yes, sir, I did.
a Were you in chaxge of the gtunimen who appeared
in these western shows? |
A Yes, giz, I vag.
Q Can you tell us how Donald dfd as a stuntman
during the time that you observed him?
A ‘Well, Do wag a nabtursl stuntwan when it come to

| working with horses, sy far as trick and faney mounts,

horse falls. Then, he became pretty efficient on the ground
at what we call a fight team, you know, two men putting on
a movie ffight where you are not actually hitting eich other

CieloDI‘iVE.COI‘nARCHIVES
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but it looks -« you kuow, looks 1ike you're hitting each
other.

Q Now, M. Bickston, have you produced any movieg
ox any £ilms?

A.  Uh, yes, six, I have. |

Q  4nd did you produge any in which Donald Shea
appeared?

A Yes, s9ir, I have.

4] And when did you flrst produce these £llma?
A ' In 1965 and 1966.

Q@  And how many did you produce?

A Well e |

) At that time?

A

At that time there wag thvee TV half<hour pilota.
It wag 2 pilot foxr & I ghow.

Q4 And what i3 & TV pilot?

A AWV pllot is & format of a show that you intend
to put on and what all of the shows will eonsist of.

G  And did Donald sppear in a1l three of those £ilms?

A Yh; no, six, he did not. He appeared in two of
them. |

Sreale U CieloDrive.COMARCHIVES
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Q Do you know a man by the name of Lance Victor?

A Yes, I do,

43 Was. he the previous Qitnass in this case?

A I don't —m

2 Well, you've seen him here at the courthouse today,
A Igea.

¢ ., =~ is that correct?

& ﬂ YEs, I have,

‘é All rlgnt ‘bid Lance Victor appear in any of these |

threa TV pilots that you.are telling us about?

‘“; @. : Lance Viator appearea in all three of them, sir,

e FOW world- you characterize the role that Lance
Vigtor played in thﬁ three TV piluts?
} . As vazy,good, and wvhat -~ what they would considexr

a -~ a suppnrting lead,

a How would you characterize the role ~~ strike that.

Did Donald play the same type of role in both ~w-

both TV pilots thiat he appeared in?

A o, six, he did hot.

R A1l right, Would you tell us the two different
roles that he played? .

a In one TV show, Donald was what we call a
charactexr actor; but he doubled in five stunts,

. in cother chds, he topk five different paeople's

places, to do their stunts, besides the bit parts he éid him-
self, |

And in the second TV show, he played a support to

- the lead, as a heavy, one of the outlaw gang,

A
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Q How, the role of a bit actor in the first film that
Donald played, that's a more minor xols than that of a

supporting avtor; is that correct?

A - XYes, sir, it is,
o .
?Qx" tiow, how did you regard My, Shea's ability as a
#tunt man?

Fall Y

A, Vexy gdedy Ui ¢

]

e Where'wgra—theée three --— these threé TV pilots
filmed? Werk they all filmed at the same place?

A 3 ”_They_wafg gi;ged at two places, but they were all
£ilmed aiaéha h;mﬁ'twé ranches, We used Spahn's Movie Ranch
for the town setups; and right across the highway, the Iverson
Movie Ranch for the open chase roads and rocky terrain areas,

Q Now, wexe these ~~- did these ~- strike that,

Did you ever sell these TV pilots?

A ko, six, we have not,
o Have they ever been shown as a TV seriles?
A o, sir, they have not,

Now, some time after you produced the thres IV
pllots 4n '65 and '66, did you produce another f£ilm in which
bonalé Shea appeared?

Yes, sir, we d4id,

And when was that?

In 1968,

And what was the name of that f£ilim?
*Hangfire,™

When did you begin filming that picture?

- - S S SR

About June of -- the end of May, beginning of June
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of 1968,
Q And when did you f£finish filming it?
Was it in 196872
A In 1968, we finished filming it. BRui we had a
problem with sound, 80 -~
' Q Well, let me interrupt you for a moment,

Did you finish the actual filming in 196872

A Yes. Yes, sir, we daig,

.Q And did ponald play a role in that film?

A Yes, he did.

g And would you -~ what kind of a role did he play

in this £ilm?

A He played a town bully, and -~ and he was b@ating
up on a -~ an elderly man, 2And I more oxr less came to the
man's rescué, and then he tried to ambush us outside of town,

and he got killed.

S Did you play a role in this film as well?
¢ A Yes, sir, I did,
- @&. | and nona;dihad.g fight scens in the £ilm?
- -?a‘&" . Yes, sir, Gitﬁfﬁyself.
Q. , Now, was Donald's role in this film ‘a minor role,

compared to ‘tha other actoxs who played in the £ilm?
i M | No, it was whit we call a supporting role, because

he had action, dialogue and stunis,
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' other volces at thig time? <

@  Now, who else played in that f£ilm - well, strike
that, Strike that. I'll withdrew that guegtion,
You gaid you had some sound problema.
Did Dunald work with you to help you out with
thoge sound problems?
A Yes; sir. In the beginning of 1969, we went into
& looping room, and we hed to loop #bout 75 percent of the
pleture, where we lost the sound through bad microphones and
backgroutd nolges.

So -+ in other warés, we had to put new dialogue
ianto the picture. ot

-lu : r

2 is th.af: cdmouly known as dn‘bbing in voices‘z
A No, ik ' - weli” yenh, callhd dubbins in voices

| or looping, yes.

Q Now, what month in 1965 ’dﬁ e w&i‘l, strike that.
Did Donald dub :b:z his own is{nifaa and xcme of the

A Yed, sir, he did,

Q And what month of 1969 did Donald do thig?

A Around March of 1969.

Q Now; whexe was this f£ilm, the £ilm you've =~ that

| was titled "Heng Five,” where was that wmade?

A That was shot at Apache Land Movie Ranch in

Apache Junction, Arizona, with the pickup shots shot at

Spabn's Movie Ranch.
Q  Would you tell us bulefly, what's a piclup shot?
A Well, & pickup shot id when == you either zun
short on & geeney and you need some more, and you have to £ind |
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Ba-2 1 another location that matches; or if you ran short on time,
@ 2 | you write 8 new scene, and in a different location; and thak
8 would be a pickup shot.
s | Q So the major paxt of the fllm was ghot at this
i 5 movie ‘ranch in Arizona; and you shot some -~ 2 few scenes
h 6 | at the Spahn Ranch In Chatsworth; is that correct?
* 7 A Yea, sir, we did.
8 Q Now, in =~~ directing your attention to the momth
9 | Of May, 1969, duxing that month did you have a conversation
10 with Donald Shea with regard t:oianother £11lm?
1 A Yes, giz, v gy
2 ¢ And what; atd you tell -~ strike thag
B Where was thi# convexsax;im he‘.ld?
14 A It was held in my hqma -
. 54 Q And who was présent at the 1:5LtneJ of the conversa-
| tion, if anyone else other than you sugd Donald was presgent?
o A Well, there was mé'wif‘e, another sctor by the
® | name of Robert Tegsles ==
1 8 Can, you spell that last name?
21 A I'11 give it & try, I think it's Tep~g=g-i-e~a.
2 ) Now, what did you tell Donald with regard Lo
% | this other £ilm?
2 A That we were getting ready to put a picture
' * | together, to be shot fn Arizons, with & mixed cast; and
. ® | we'd approximately start around the 15th of July; you know,
® tentatively start sround the 15th of July.
“ Q  0f 19697
¢ = A OFf 1969. And for him to keep in touch with my
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883 1 | wife, becsuse I would be in transtt, back and forth, from
® 2 | Arizena to los Angeles. o
3 @ Did you tell Dopald that you wanted him to
* | play a role fn that £hw? . ..
. 5 MR. KANAREK: Objected to on the grounds of @e&#s&y,
6 | jrour Honoz. o e
i T THE COURT: Overruled. S AT ol
8 | Q BY MR, MANZELIA: You may snswer, .
’ A Yes, T dd. 1 o
1o 0 And did you tell him what -~ what the role would
1} consist of? |
2 | A Yes. I told him that it would be oe of the
B | gang, a heavy in the outlaw gang, and this picture was a
_ . pretty good budget picture, and he would get ~- thyough
.- . signing & contract, he would get his SAG card, which he
° wanted.
o Q Now, SAG, does that stand foxr Screen Actors
L Guiiar
» A Sereen Actorg Guild, yes.
“ , | THE COURYT: This canvefsat;on, tadies and gentlemen,
2 that has been spoken of now is adultted only to prove the
‘ 2 fact that it was gaid, 1f Indeed it dogs go prove, znd not
8b flg. :j | for the truth of the matter stated in the conversation.
. 25 |
26
- 27
. 28
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gl Q  BY MR.ANZELLAS Now, when you told Donald what
) 2 you've rold ug about the film, did Demaid gay anything?
3 A Well, he said he didn't =~
4 Q You can anawer that yes or np, first,
5 A Yesd,
: 6 Q Would you tell us what he said?
> 7 A ' Yes. He paid he dldn't belleve it; he had worked

8 8¢ bard to get s SAG card, that he just didn't believe that
9 | he »~ thet thig would bring him his card.

0 | He wag very happy about it.
n Q Now, did you begin shooting the £ilm on July 15th
2 | of 19692
13 A o, we did not,

_ 14 Q And - -wag the date for the beginmming of filming

® 5 | changed? .. &
Y ',.f”'t(e.‘s, sir, 1t was,
v - . é Ta what: dat;a wels in changed?
18 I:l: wag changed: to apprcximately the 15th of
19 Ausuﬁt- - ,' -
2 Q  of 21969% B
2 A [ Yeg, glgs  oaey
22 Q And did you hegin shooting on August 15th of 19697
2 & Ng, six, we did not.
2 8 Wag the date again changed?
® A Yes, sir;, it was.
% Q And to what date was it changed?

= A September. September 15th +~ approximately

® “ | september 15th, stx.
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-2 14 Of 1969
.- , A ‘69, yes, sir.
| . Q  AlL right. At any time thereafter, did you
, | #ehially mdke that film?
s | A No, sir, we did not.
: ] Q  Did something happen which prevented you from
: ¢ | making that £ilm? -
' s A Yes, six.
9 | Q- Anivhat was that?
o | A Well, the movie ranch had burned downy and the

| ownera of the property gave i a4 certain date that they would
12 | hdve it rebullt, resdy for us to come in and shoot.

5| And they had never got azound to having it built

u | in time for us 1:0 do it And the peaople that were putking
. 15 | up the money Jﬁs,t backed out cn acoount of =~ of not kzeping

16 appqﬁnmmti, not meeting an appointment.

w | o, q f 11 right.

B | :"' Bo thm; f»h& ﬁilm 'ﬂia :;ever made, ~»

v | A L'r-"’ R

20 Q Sl ¥ tlm:? cormat? |

2, | ‘ Now, aft;er ym mlkeﬂ to Dondld in May, at your

22 | home, dm:ﬁ;tg ‘the conversation yw 've already told us about,

% | did you talk to Donald again?

% MR. KANAREK: Object, on termg of foundation, your
% | Honor, It's smbiguous 2s to whether he talked to him fu
peraon, or on the telephone after May of 1969, whether he

Ly

26

27

.— ever saw him again.
% THE COURT: Overruled at this point.
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You may answers
THE VITNESS: Yes, I did.
Q BY MR, MANZEILLA: Arxdwhen was that?
A In June ~=
MR. KAWAREK; The same objection, ag to whether it's
in person or over the telephone.
We are entitled to that foundation, your Honoxr.
' THE COURT: The objection is overruled. The answer
may remain. .
Q BY MR, MANZELIA: I'm goxty., I didn't hear you.
A Yes, I did.
Q When did you talk to him?
A In June of 1969.
Q And did you talk to him in person or over the
telephone?
A In pergon.
Q@ i And where did you talk to him?
A * In my home.,
». : ...-"Q; - And who wasg present at the time you spoke to him,

: cthex than you and Donald,,if you Tecall?

F
}{y wife and youngest daughter,

Q Noyz, ﬁ:t.& ybu tell anything to Demald at that
time with raga:i:& t:d the ;ﬁilm you ‘were planning to make?

Ar Yes, alx, we did, Yes, six.

Q What did you tell him?

A Well, 1 told him that we weve getting pretty
¢loge £o gtaxting, and to keep In touch with my wife, as
T would be in transit between Phoenix and Los Angeles.
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L r

Bbwi. _ Q Now, is Phoenix near the <~ where thin movie ranch |
) 2 | in Axiwona was? |
3 A Yes, sir, ':Lt: is.
4 1 g A1l right. Now, directing your dttention to the

5 | yeats -~ the whole pericd of time from 1957, when you first
6 met Donald Shea, through June of 1969, did you keep == m:,
7 did Donald keep in periodic contact with you?

8 A Yes, sir.

’ MR. KANAREK: Calling for a comclusiomy your Homor. |
o | THE COURT: OQverruled. You may ~- the snswer may remsin |
[ in the record.

12' Q  BY MR. MANZELLA! Was your answex "Yes"?

| A Yem, siy, he did. | |

o @  And how often d1d Donald contact you, and how?

5 MR, KANAREK: That's ambiguous, your Honor, and it's

16| alsp compound. It's essuming that he did contact him, and =+ |
i THE CONRYT: Overruled. You may snawer.

| THE WEIINESS: May I =«

* Q  BY M. MANZEEIA; Yes.

20

A N - May I do that tga:lﬁ, pleage?

Q Yes, How' oftem ' d1d’ Donald contact you during
that period of time? ! And how did he contact ycu? .

A Well), ' e:lther see him, ::qughiy umn-ga evexy
three weeks or he called mei never any lmger than & six~

21
22
23
24

25

weeks period. Lty

Q Now, vwas there ever a time yhen, Donald would not
be in touch with you foy longer peri,ods of timas other than

the three-week and the sixeweeks periods of time that you've

26

27

28
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Bhie5 . told ug about?

. 2 | A Yes, sir.
. | Q Would you tell us about that?
s ' A It was back when he'd broke his leg., He had been

s | in an accident and byoke his leg, and he was hack in Boston

6 with his mom. .

s And T think there was maybe =~ he wag there mayhe
s | Flve months, About that flve~month period.

o | Q Now, when Donald contacted you on these cccasions, |
o | 9id you Always talk about the same thing?
. A Yes, sir, we did,
2 | Q  And what was that?
% A T£ I knew of any producers that are Iookiﬁs for
1 | wrénglers, gtuntwen, bit actors,
. 5 Not having & eard, it was always independent.
6 Q You mesn Donsld did siot have a wiion caxd; 1is
17 | that correct? ! o
18 A Yes, Domald did ﬁut have a wnion caxd.
19 Q And he chlled you to see 1f you could get him work?
» A Yea, sir, he did. S o
a | THE COURT: We will recess at this,t:_t.m;e”,}:‘ntil 2:00

22 | o'clocks You are sdmonished ttmtym axre né’t' to conversge .
= | amongst yourselves nor with anyone else, nor permit anyone
2 | to converge with you, nor a::;’};oi: o fcm ox lei:piess any
R % | opinton on the matter until it is finally pubmitted to you.
% ' We'll gee you at 2:00 o'cleck.
(Whereupon, at 12:0% o'clock pan., an adjourmment,
wa g taken vatdl 2:00 o'clock p.m. of the same day,
Friday, August 20, 1971.) '

27

. 28
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.," _ ‘ ] —}:- 4

LOS ANGELES, cumnm, mm, Aﬁws:t' 50, 4971 - 2335 P.ML.

. v . !
o . g e

THE COURT: Case of People vs, Mangon. .~ |
The vecord will show all the jm:ors to be presgent.
Alternates -~ jurorg and alternates.
Good aftermoon, ladies and gentlemen.
{(Murmars of Gopd afternoon, your Honor," by the
Juxy.)’ |
THE COURT: The temperdture has eassd somewhat.
(Mgrmurs of "Yes" by the jurors. )
THE COURT: That's a relief.
The defendant is present. Mr. Manzella for the

| People. And the defendant's counsel, Mr. Renmapek, is present.

A1L right, gentlemen, I've forgotiben where we

You. may proceed,
MR. MANZELIA: Thank your, your Homor.

ROBERT BICKSTON,
called us & witness by and on behalf of the Pegple; having
been previougly duly sworn, resumed the stand and testified
furthex as £ollowss

DIRECT EXAMINATION (Conkinued)
BY MR. MANZELLA: ' i
| Q@ M. Blekston, directing your attention to these
two revolvers that have been marked Pepple's 53=A and 53-B forx
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| across the hasmer s cgu:sq‘d;ﬁﬁ practicing a fast draw or a
| lot of working the gun in and out pf the ,holstm:i, The leather
: . L i yuo L L
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identdfication.
Do you, recopgnize thege two wespons?
Yes, sir, I do. |
Q How do you == stwike that.
And whose weapong were they?
Domald Shea's.
And are those the two revolvers you have degeribed

~ for ug and have testified about here?

A Yes, sir, they are.
Q Now, do you recall the condition of those weapons,

People's 53-A and B at the time that you last sew them in the
| possesaton of Donald Shea? -

A . Yes, air, 1 did. ’
R Now,; examining thoss weaspong that are before you

. now, People's 53-A and B, fs there a difference in the

condition of those weapons now ag compared to the condition
they were in when you last sav them?
THE COURT: Thank you for checking that.
THE WITNESS: ¥You are welcomie, sir. ‘
There is a2 1ittle difference in them from the

| lagt time X saw them; sir.

e) BY MR. MANZELLA: Would you describe what that
diffevence in thelr condition 1¢7
A Yes, six.
The blulng om the frobt end of the barxel
(indicating), on the gjector hopaing and the smoothness

l?. . 1 . s 4 I ;l 1‘
e T
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¢ | will take the blue off these parts,
. 2 Q Wag that bluing on there on those portions you
5 have described at the time you lust saw the guns?
. A Yes, six.
5 | Q ‘Do you reeall when 1 was that you lagt gaw the
6 twé revolvers hefore you, People's 53-A and B?
7 | A Approximately October, 1968,
8 Q Is that =~ other than the blﬁi.ng, do you see any
9 other difference {n the condition bf the guns &8 you see them
10 now, as compared to the condition they were in when yod last
- gaw them?
10 £is. 12 A No, sir.
13

14
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10-1 1 o All right, Directing youxr attention to this attache
. 2 case which has been marked People's 54 for ldentification,

3 do you recognize that case?

4 A Yes, I do,
] 5 Q and when and where have you seen that case before?
6 3, At my home, at the latter part of October; 1968,
) 7 0 Aand in whose possession was that ¢ase when you saw
8 it?
9 A bDonald Shea's.
10 Q and is that the case that you've -~ sgtrike that,
n - I dontt think I asked you that gquestion,
12 The revolvers that Donald owned, People's 53-A and

13 ~B, did Donald keep them in any kind of a container?

14 A Yes, sir. I made this container out of an attache
. 1 case, with foam rubber insexts, foxr that set of guns, and

6 | bowie knife,

1 ) And when you say, "That set of guna','“ are you

18 referring to the Dakota ,45's that you have already identified?|

19

B Yes, sir, I anm,
20 0 And did you wmake the case and give it to Donald?
2 LB I made the inserts and painted them blue, and gave

2 tham back to Donald Shea, yes, sir,

28 - T Q And was that for the purpose of carrying the two

»
¥ ) 2‘1 s « .
.. 7] wevolvers and the Bowle knife in the case?
. . ‘{- 95 «|, } . . R !“:_ . C
¥ J 0 & - Yas,'plr, it was,
%% | e T
o birecting your attention to the interior of the

27

. a8

casé, would ybu dascribe for us the pogition of the insert that

you! ve testn.fied you made for this case for Donald Shea?

." .
i '. . P
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. .
Here, use tinis mike,

A Well, the bottom part of the case consisted of two
pleces of foam rubber, one an incth and a half thick that was
soldd, and the other one was one inch thlick, that I had cut
the inlays for ovne gun facing one way (indicating), one gun
facing the other, with the bowle knife in the center.
(Indicating) :

0 and I take it that those inserits axve not in the case
now; is that correct?

A Na, sir, they are not,

o All xright, Mr, Bickston, directing your attention
to these photographs that have been marked People's 67-A throug
67-N ~- and 1f you will,examine thos¢ photographs for us, and
tell us whether or not you recognize what is depicted in
those photographs?

8 Bxeuse me, Shall I 160k at each photograph?

13 No, please just look at each photograph quickly,

and I'1l ask you some guestions about the photographs when

youlreé through,

R (Witness complies,)

Q and have you examined eachr of the photographa?
A ¥es, I have,

v} ilow, it appears that in each of the photographs,

67-a through 67-N, there's an insert with the writing or
printing contained thereon, R West Productions,
Does that name have any significance to you?

A * Yes, sir. That was -~

Y

¥

. And what's that?
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A That wag the pame of our company,

o And do you recognize what is depicted in each one
of the photographs, 67-A through 67-N? Do you recognize
what is shoewn in each of the photographa?

A Yes, sir, I do.

) all right, Would you tell us what those photographs|
repraesent?

A The photographs represent both what we call

wardrobe shots, what wardrobe a man wore at the beginning of
the soene -~ in case we had to shoot the next day, he would
have the same wardyobe on -~ and then the other pictures are
actual pictures that were taken during the filming of the
scene,

Q And does that ~-~ do those photographs represent
one film or more than one £ilm?

A More than one films,

g and how many f£ilms do they represent, those
photographa 67-A through 67-N?

R Two TV shows, s%r.

0 and are those the TV pilots -- are those two of the
three TV pilots you told us about, that you filmed in 1965
and 19667

Yes, #lx, they are,

s

-
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10a 1 & biracting your attention to the photograph which
. 2 | h#s been marked People’s 68 for identification, do you
3 | recognize what is shown in that photograph?
4 | A Yes, sir, T do,
. 5 o rad would you tell us what is shown in that

6 photograph?

7 A That is a picture of bDonald Shea, taken in between
camera setups at Spahn's Ranch, where we were doing the picturer
9 | "Hangfire" in 1968,

0 | o And was tils ploture taken -~ styike that,
1 Wwhere was tiis picture taken?
12 hY At Spahn's dovie Ranch,

13 MR, MARZELLA: ALl right, 9%hank you, M. Bickston,

‘ 1
® s

16

Your Honox, I have no further questions,

CROSS~EXAHINATION

¥ | By MR, KANAREX:

1 o ur, Bickston, thase plctures that you worked in,

® you -~ you also woyxked as an actor in the picture; is that

20

corraect? )

& A Yes, sip, I aid, E f.

= 4 . And you helped direct the pictures?
. 2 Be do, I d:.dn't-. nelp d;.rect tham. L
| “ Q Did. you - Wﬁllg yon naa aevarﬂ. cgiaacities in
* = ¢onnection with these pictures; is that correct?

* A Yos, sir, I did, ',‘:- RS

. . :Z ; Q Would you tell ?9 '.:whgt yqn::.:.:l .?ﬂ‘pac.,i.‘?hif-es- wexre?
A Uh -~ well, I acted in it; I helped cast it; and I
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| did some of the production work in ik,

| pictures not get paid?

concerned, he was one of this group; is that correct?

D How, did some of the people that worked in thosge

A Yes, sirx,

Q In other woxds, these pictures were -- would you
tell us about haw many of the people in there worked without
getting paid?. .

B I'd gsay about -~ about lialf of them worked on what
we called a deforral basis,

Q I'm sorxy; X didn't.unaerstand that,

A Half of them worked on what we ¢all a deferral
basisi that if the picture sold, thuy would get SAG pay, plus

a& bonus for waiting until it was sold,

Q And what is that, "defold"?

R Ho,

Q lHow do you spell that? I still don't ~~
R Dxcuse mo, Defexral,

1Y Defurred?

A. Yean, deferred,

G neferred basis, I ses,

How, as far as these -~ now, as far as Hr, Shea was

That worked there on a deferred basisg?
o

A Yas, six. oo

Q Pardon? B ;ff )

A Yes, si#.+'l§‘$.ﬂ

o 50 he did?noﬁ xgdgiqg_anj-mpqey“br_su3§dnance or

! 3

living from a pitture until the pioctufe nade ﬁoney, -

. f . P
L4 P DU S PN

: .‘.‘:" ?1
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A Wall =~
~~ isg that correct?
a No, sir, it is not, Deferred base is; You pay
him a month -~ a nominal cash now, which is normally $25; and
then the base, plus a bonus at the time it is sold,

Q All right., Would you tell us, in connection with

- all of the piciures that you have spoken of concerning

Mr. Shea, what the total amount was that My, Shea received?
A I -~ I would have to guess at this time,
Q Give us your best astimats, Mr, Bickston,
A Haybe about 450, 475, sir, |
G ¥oﬁ are saying ~- and that would be in connection
with how many plctures?

3 The two TV pilots and the full-length piloture,

Q And that would have been in what yearxs?
A In '65 and '66G; and then the latter part of '68 and

' the beginning of 169,

44 and in the latter part of '68 and heginning of 69,
would you give us your estimate of how many dollars Mr. Shea
actually received in his liands for the picture work that you've 1
talked about?

A Ahout $175,

CieloDrive.COMARCHIVES




5928

1i~-1 1 Q low, did Mi-. Shea ever tell you about a marriage to
. 2 { a lady known as Phyllis Shea?
8 MR, MAHZELLA: Objection, your Honor, that assumes a fact

4 which is now in evidence,

i 5 MR, KANAREK; I'm asking him, your Honor,
, 6 PHE COURT: Objection is sustained,
) 7 o BY MR, KANAREK: Did Mr. Shea ever tell you that he

8 | was married to a lady whose name was Phyllis?
9 A No, sin,

0 - Q pid Mr, Shea ever tell you that he had a child

1 4 whose name was Xaren Arlene Shea?

2 A I don't remember the name, sir,
1 Q pid you tell law enforcement people -— I'll be more
3 ¥ specific,
. B pid you tell Nr, Whiteley that you last saw Shorty

Shea in May, 19697

17 .
A I don"t remember saying May of 13969, sir,
18 -
MR« KAI:%REK; Well, may I approach the witness, your
19 DR
- Hohor? !
20 b
. .THE COURT: Do you wish to ask him about a -~
21 ‘ T T e
' MR, KAWARDK: .I would like t0 show him a report and see
22 : : ' C
if it refreshes his recollection as to whether he stated May
28 - o :

: of 1969 as being the Iast time that

24 he Baw Mr, Shea,

5 | THE cogaﬁ:: 3 You n%ay as}:_ tim about it, There's no ~-

%6 MR. KANZlXﬁEK.z Well ,,. I have, He has stated that such is not
g7 | the case, I would like to try to rafresh his récollection, your
. oz | Honox, out of courtesy to the witness,
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1 necessary

THE COURT: You haven't vet established that it is
to xefresh his recollection, He doesn't racall
baving sabd 4b5 v

MR, $ANA3£§; I'm gorry, your Honor?

THE‘EOURﬁzyﬂéli right, you may approach the witness,

MR, KAHAR$K§ ?hank you, .

VHE COUKT 3 ¢how him the phrase that you refer o,

MR, EKANAREK: %Yes, your HOnor,

Q BY MR, KANAREKR: HMir, Bickston, I show you a report
and ask you to read over at what appears tu Page 2 of that
report, the top paragraph, the firvst sentence in that top
paragraph,

Do you see where it states, "In tha latter part of
May, 1969 Bickston last ~~% -

THL COURT: Mr, Ranavek, he can read it.

MR, KANAREK; Very well,

THE COURT: If that's the purpose for which yocu're
bringing it forward to the witnesg stgnd, I assunme,

MR, KANAREK; Very well, your Honor,
Q BY MR, KANAREK: Does that refresh your recollection

| “Me, Bickston, that in -~ that on November 20, 1970, you told
My, Whiteley that it was in the latter part of May, 1963, that |

you last saw Shorty Shea?
A Well, I ¢an't answer that yes or no. I could answer
it the way it iz, uh -~

o Ho, my gquestion is, does that refresh your

recollection that you so stated to My, Whiteéley, the genﬁlemén '

that's sitting next to Mr, Manzella?

CieloDrive.comARCH IV
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-
¥ Yo

’

i S Heii} ;p§£_gas —~—
 TdB CGURﬁs' You may answer that yes or no, whether it

x%ﬁﬁébhgé‘féﬁriiecollectiqn,
- Tﬁﬂ.ﬁITQEBS; o, sir, it doesn't,
Q BY 1R, EANAREK: Did you, in fact, speak with
Mr, Waitelay on the afternoon of November 20, 19702

& I'n not sure of the dabte, but I did speak to
Scygeant Whiteley in Novenmber,

53 Of 19—~ last year?

A of 19--~ 13970, ‘

v Where did that conversation take place?

2 At the place that I was employed, at Ai&skan,

African, Canadian Arms in Glendale, California,

& On Vigtory Boulevard in Glendale, California?
A Yes, sir.,
0. And this arms shop, is that an arms shop that's

owned by you and your brothexr?

A o, sir, it is not,

1} Is that gun shop owned by a relative of yours?
A It i® owned by James W, Andrews,

v At one tine was it owned by a relative of yours?
A Well, that -- that's a relative -- that's ny

brother's son~in-law,

& I sge,
B Yes, sir,
+) Directing your attention to the conversations

that My, Manzella spoke to you about, conversations you had
with 2. Shea subseguent to May of 1969,
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1| . » Were all of your conversations with Mr, shea any
. . 2 | that you ﬁa_y tiave had over the telephone?
3 . | j'ﬂ 'Ko, sir.,
4| "3'@ well, when did you last see Mr, Shea?
N '5: | i-b g;: ‘zBatween the middle and the end of June of 1969,
6. - d | .When you spoke to ur. Whiteley in Novenber of 1970,

7 your memoxy cancerningthasa evenit:s was clearer than it is
8 today, is that a fa:i.r sta,tement?
9 | A No, ‘gir, it 15' not.
10 | o Your memory was less clear in November of 1970 than
1 | it is today in August of 1971; is that what you are ’calling
12 us', Mr, Bigkston?
lla 13
M
.' 15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26

27

.' 28
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MR, MANZEILIA: Objection, your Honor, the question has

| . been asked snd angwered. :

THE COURT: Sustained.

A] BY MR. KANAREK: Well, 1l your memory clearer ,
today than it was last November concerning the events which -
occurred in the year 19697

A No, six.

Q  Then, your memory was clearer in November of 1970 |
than It iz today? ' |

A Yes, sir,

Q  Thank you.

Thank you, your Honoz.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. MANZELLA:
o] Ab, Mr. Bickston, have you heard or seen from
Demald Shea since June of 19697

. KANAREK: ' Ihat"s outgide the scope, your Homor,
of cmaawemminaﬁioa, clearly. I did not enter into gny
mch subj ect mat:ter. ‘ '

THE COURT; ; I‘Edlgiﬁq ,f':

. MANZELEA:  Me. Ranarek - T bei:r.eve one of ks -
quegtiong wig when was ’l:he. Tast time you gaw Donald Shea,
yorr Homox. (T RS

THE COURTS ' AXL righe; TM1 overmile -~ the objection
is overruled. |

] BY MR. MANZELLA: Do you remember the question?

A Can you xepeat it for me, pleage?
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118~2 1 ) | Yes, of course. .
. 2 Have you henz:d‘ oy aeen from Donald Shea since
3 | June of 19697
4 | A No, six, I have not.
. 5 R~ Thank you.
6 | 1 haye no further qﬂeaticns, your Hon,oz.
) 7 MR. KANAREK: Thark you, Mr. Bickston.
8 | 'mE: COURT: Thank you, Mr. Bickstom.
° |- MR, MANZELIA; May Mx. Bickston he excuged?
| THE cam:' ‘.‘Zéﬁ,;.‘aqd you may be excused, You mdy stay
n | or goas ymvzislr. S B o |
2 | | MR/ KAMARER: And we 811 wieh Mc. Bickston & speedy
13 recave;:y, yoyr Hmutq.. SR
3 ¥ THE coﬁw caly your next ﬁime.sm
® B MR. MANZELLA: Ma ¥ajor Tngrem,
16  THE CLERK: Woidd You' ratse your right hand, plemge.
17 :_ You dg-dclemaly: swiax that the teatfmony you
® | may give in the cause now pending before this court shall
» be the truth, the whole truth, and nothing but the truth,
® 1 so0 help you God? -
“ THE WITNESS: I dow |
# THE CLERK: Please take the stand.
. N Please state and spell your full name ,
| : THE WIINESS: Major Ingrem, Jr. Mesa=j-o<p, T-m«g-u-g-m,
: ® | a8 in Mary, Jx. | |
26
® i | MAJOR INGRAM, JR.,
B called as a withess by and oniehalf of the Pepple, having
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1la-3 been first duly sworn; way examined and testified as followd: |
, , o .
3 : DIRECT EXAMINATION
4 BY MR. MANZELIA:
5 | Q Major Ingram, would you tell us your occupation,
6 | pleasge? |
7 A I am an adjudicator with the Veterans Adninistra~
8 | wdlom. | , '
* | A] And is that -« the Veterans Administration, is
o | that an agency of the Federal Court?
1 A Yes, 1t is =~ or the Federal Government.
12 Q Or ‘;hé Federal Government?
LAl ;m, it is.

14 ' *

Q. C M. Ingram, whem are you employed hy the
Veta:ans Aﬁniniamtim? ~ s:z .
16 f
A The Veterans A&m:{nist:ratim at 11000 Wilshive
" Boulevavd, West' L.‘ S T
Q And is that thadLos Angeleﬁ Regional O0ffice of
the Vetezsns Administration? ' .
? A Yes, it 1s.

21

15

18.

19

Q Now, e, Ingram, in your capacity ag adjudiecator,

da you have aceess to the records of the V;eterang Administra~
tion with vegaxd to glven individuals?

A Yes, I do.

Q@  And 8d you bring certain £iles with you today?

A Yesd, 1 did.

2] And are these files which are maintained at the
Regional Office in Los Angeles?

22
23
24
%
26

27
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 documentyg that you ’brwght hexe today?

i' nrig:‘mls tha‘lﬁ ym hava wﬂ.tsh ﬁrqtt now at tl}a witness stand so
| that ¥ might hmre a eopy made du::;lng the time that I am

n

. Kanarek, too-.

_ wi.i:ne#s whit documents are in the £lla.

' poples be used so the witnens's Eileg will not be digturbed.

A Yes.

Q Now, Mr. Ingram, did you bring copies ~- strike
that. .

Did you bring both an original and a r:cpy of the

A Ne, I d:t’.k&a-’t? Only the originals.
, F
g AllL :igsht_;
Nr, Ingram, would you be able to give me the

agking you other quesf;ipyzy? *4 '
A Uk, yes. | _
MR, MANZELIAL W Your Honok, may 'L confer with the
witnesg just & moment?
THE COURT; Yes, you may., You may confexr with Mr.

MR. MANZELLA: I will. I wented to inquirxe of the

(Whereupon, Mr, Minrella approdched the witness
gstand and conferred with the witnesg out of the hearing
of the juxy.)

(ﬁhareupm, Mre Manzella conferred ‘Hith Mr.,
Kanarek ak the counsel table gub of the hearing
of the jury.)

MR. KANAREK: It is agreesble, your Homor, with us that
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it

12~1 Q BY MR, MANZELIA: Now; Mr. Ingram, the files

. 2 | which you have access to, snd which are maintaived at the

3 | fboﬂ Aogeles Regional Office, do these files pertain to &

4 certain category of persons with regard to their service in
. .5 the Armed Forces?
6 | A I don't quite underatand your question.
7 | Q Let me ::aphrése the question.
Do thege files apply only to persons who have |
¢ sexved in the Arved ¥orces, or do they aéply to other personsg

10 1 ag well?
u | A No, only people that bave served in the Armed
12 Forces. ‘
B oL Q  Now, the documents which you brought with you
_ 4 | today, are they known as the -~ ag the Claims file?
® By A Yes, they are.

6

| Q Would you tell us what you m by a Clatmg £ile?
o A The Claim file is created by & veteran who has
| baen in Sexvice, with an Heam:qblg lﬁischarge. and put in a
claim for some Lype oﬁ ﬂiﬂbﬁit:y or education.
Q And doea aaf.:h eiaim file which you -~ si:’r:ike
that. T Lt k I &“' :’ ' ";'
# When s the ciams fi,ie Eirst et up on a piven
veteran? ; B )

3 ’ct:c

19
20

21

23

24

A The noment he puts in :Eur some tyge. o:E dis&hi.lity
* 2 benafits., o C -
© Q And that would be after he hag been ﬁiss:h&rggé;
‘ “ | is that coprect?
" ® A Yeg -~ or before. It could be establipghed hefore

CieloDrive.cOmMARCHIVES



L e
AR _ 5937

122 1 | he is dlscharzed from thé Sexviba:.

2 Q All right, Now, does cach file, e;mh elaing
s | f£ile for a given individual, have a specific number -=
4 A Yes,

5 Q =~ attached to that £ile?
6 | A Yed.

‘ 7 Q And ip that £ile number unique to thlt‘- individunl 1
8 | and that file?
9 | A Yes, it is.
0 F 2] Now, would you tell us, Iif you will, How the
n 1 t:laims file ig prepaved? What are the mechanics of 17
12 Op ww ' ‘
B | A The mechanics of & elaimg file begius when &

¥ | yetexan puts In an application for a di;‘ubinty » 88 L

15 mentioned before.

1 We have certain segments within the Veterans
T Administration that will assign a number to this particular
18 slaim, wh:[ch would identify that vetersn.

19 '@ Aud does the veteran go sbout making & claim to
| the Veterans Adninistration? |
a | A He would prepare ~= if he's ayplﬁ-ﬁs for

2

digability benefits, he will prepare what we call a VA foum
526. 7Thig is the original application.

Q And vhers does the veteran £ile that claim, in
pider to -~ ox, file that document, in ozder to egteblish
the claimg £ile?

A With the Veterans Administrailon, in any given
state. - ‘

23

24

26
27

28
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L8

v oog Anﬂmi& that be. the’ Régiml Office In the

12-3 1
. 2 | avea in which he livu at the time he £iles the «-
8 | A At that ti‘.me, yex..
4 g Nw, pnee tha fimt: niaim is made, and the Claing

. 5 file i essabuahed, 9111 the Claimg file ever be moved from
6 one Reglonal Office to another Regilonal Office?

7 A Yes, it will.
8 R Under what circumgtances?
9 A 1£ the vetersn vequests, his aervice reprasents-

10 tive requests, or a request has been made by the director of
" 2 Regional OFfice.

2 Q Angd 1f ~= 1f one of those types of requests ia

% | made, iz the file then -~ is the Claims f£ile thed moved from
“ | one Reglonsl Office to anothex?

o . :

16

Yes.

Q Hew, assuming that the €laimg Ffile is moved from
one Regilonal 0ffice to another Reglonal 0ffice, will the
veteran’s claimg, 1€ sny, made through the Veterans Administrat

© tion, will they still appeax in the same file?
' A Yes, they will. '

8 | And is that true, no matter -« no matier from
where the person mékes the claim, the veteran makes the
elaim?

" A that’s trve.

MR. MANZELLA: A1l right.

‘ Your Honor, I apologize for this delay, I did
. i  not make a copy of Mz, Ingram's £ile before he arrived here,
| i and I have bad Sexgesnt Whiteley ask our law clexks to meke

17
18
19
20 |
21
22
23
24
2%

26

*
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R
124 1 aeopyaﬁit.w.,'j:«;' ' -
. 2 | " THE COURT: The jury has been sitting for about an
| 3 | hour i any svent, ., e’ wil1 givef them a little break. )
4 Ramem‘ber the atﬁnonii:ion. Ym are not Lo convexse
, s | amongst yourselves ﬂpr wlth anyﬁne else, nor permit anyone
6 | to converge with you on any subject comteckted with thia
" 7 matter, R L
8 | Don 't form or express any opinion on it waril
9 it is £inally submitted to you.
0 About ten mimutes.
n | Should it take any longer than that?
2| MR. MANZELLA: No, your Homor,
B THE COURT: ALl right. Fine. About ten oy £ifteen
® ¥ minutes. |
15 Y . .
12 fla m&afmmom mcesa-%
17
18
g -
20 {
21
2
23
24
2%
26
27
| . o8

CieloDrive.comARCHIVES



5940

[ - y Cy

i2a-1 1 " 'THE GOURT: You ﬁa§ proceed,
. 2 MR, HA?.\{Z?LIA; . Thank you, your Honor,
3 | THé?COUﬁf;( Tﬁ;i;ecord should show that all the jurors
4 and ‘alterpateg are.present, The defendant iz present with
. 5 Mr, Kanarek, ’

6 BY MR, MANZELLA:
? 2 Mx. Ingram, do you have a claims file at the
8 | nos Angeles Regional Office in the name of Donald Jerome Shea?

s - A Yes,

0 Y And does that claims f£ile have a file number?
U A Yes, it does,

z 2 Would you tell ua what that file number is?
13 A The claims number is 20041423,

14 0 And do you have before you on the witness stand

® s

16

what purports to be a copy of that claims file?

A Yag,

ol a Have you had occasion to compare, either in this

8 proceeding or in another proceeding, the ¢opy which you see

19
bafore you -

2 A Yes,

e ™ -~ with the original of the claims f£ile?

22
A Yeg.

23
0 And does that copy ~- is that copy a true and

24 -
accurate copy of the original of the clains file which is in

25
your possession?

26
A, Yes, it is,

. 27 .
. - MR, MANZELLA: Your Honor, at this time, if it's agreeable

with Mz, Ranarek, I woudd like to have the copy of the claims
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oo By " Ju;li;r 5ti, 1195‘6".

file, the Xerox copy of the c¢laims file, marked People’s 69 for
identification,
. THE COUR®: BSo ardered., 69 for identification,

MR, KANARIK: That's agreeable, your Honor, out of the
integrity -- I gathexr the witnass wishes to maintnin the
integrity of that file,

@  BY MR, MANELLA:; ALl right, Mr, Ingram, does that
file, the file that you've referred toc in the name of Donald
Jorome S8hea, does that file -~ is there a record of wlien that
claims g%le was opened?
fx' Yas, there is,

" And on what date was the claims file opened?

'8 And were any''claims for disability benefits made

to the VeteransiAdministration by Donald Jerxome Shea?

¥

A Yes.,

& ' _Viere hny claims for ewucation benefits made to the

Veterans Administration by Donald Jerome sShea?

A No,

Q. And whera was the claimsg f£ile in the name of Donald |

Jerome Shea that would be People's forty -~ strike that,

Poople's 69 fox identification, where was that

file opened?

A It was opened in Boston, Massachusetts,

Q And it was opened on the date that you've already

given us; is that correct?

A Yes,

L ow, can ybu tell wus, how many claims in total were
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10 -

11

13
14
15
16
17

18
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204 |

21 ¢

22

23

24

25

26

27

28

made for disability benefits by Donald Jerome Shea?

A Four,

¢) And were they all made in the sama year?

A Yes,

0 211 xigiht, Vould you tell us, beginning with the

firvst claim, the logation from which it was made aand the date
on which the claim was made?

# The date of the reguest of the ciaim was February
the 10th, 1858, and it vas made at the V,A. Hospital,
Fayetteville, North Carxolina, and subnitted to Boston,

Massachusetts, .on February 12, 1958,
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| from VA Hospital, Omshe, Nebragks, #nd received wt the
- Vetexans Administrailon Reglonal Dffice in Winston-Salem, |
North Carolina, omt August 29, 1958, and subsequently forwamded |

'A&niniamﬁim ﬁosg‘itil in Omaha, Nebraska.

] And where was the setond claim made? ‘

A The second claim was submitited on September 9, 1958
at the Veterans Admiuistmtim Center in Whipple, Arizona,
and wag received at Boston; Hassachusettﬁ, ont September 26,
1958, ‘

Q  And vhere was the third cluin for dfwabllity
benefits made? |

A It yas made ~- 1t wag made on April 26th, 1958,

to Boston, Massachusetts, October 3, 1958,
Q And from where -« gtrike that,
And where way the fourth claim made?
A - The fourth claim was made at the Veterans

Q And on what date?

A And that wag submitted on August 25, 1958, and
forwarded to Boaton, Massachusetts, on December 16, 1958.

<) Now, at some tlme ov some date, wis the vlaimg

£11le in the name of Donald Jerome Shea, -'b'eariu.g the numbey
you've already told ts -~ was that ¢laims file trangferred
from your Boston Reglonal Offive o the Log Angeles ~=

A Yes«  ; .

Qe Los a;gam Regional Officel

A, " Yes, it wag.

R And on what date.and at wiose request vas that
transferred? ’

o LT

o
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| 0ffice on October 29, 1970, at the request of Mr, Martin J.
 May, our assistant director, at the vequest of tme nf the

A It wag transferved to the Los Angeles Reglonal

Digtrict Attorneys.
Q One of the Deputy District Attorneys? .
A Right.
Q - Now, you've ¥old us about Four clalms which were
made in 1958 for digability benefits by Donald Jevome Shes.
Were theve any further claimg or sctivity in that
file affex 19587 B
A Na. |
- Q And then, specifically with wegdrd to the years
1859, 1970 and wp to the prement date, 1971, have any cldimg
or activity taken place with regard to that f£ile?
A No. _
) ALL vight, thank you. I have =-
Mr. Tngrar, jumt let me adk you one ox two more
qp:astipz;ﬁq e
. ' £ Dousld Jérome Sheky khe Ferson in vhose name
that f£ile wus planed, £ ponald Jema Shes were to dntex
a Veterans Atininiatmi:ion Hcspitai anywhere in this country,
‘'would that infqmatim be xeeorded in the elaimg file which
;yauhave’befomyoﬁ? e o .
MR. KANAREE: Your Honor, ifiproper foundation.
THE COURT: Sustained. B
MR. MANZEITA: I think ~~ all xight.
+) BY MR. MANZELLA: My, Ingram, you've already
testifled with regsxd .to the mammer in which the claimg file |
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1

13-3 . | 1s prepared and the hander in which clains are recorded.
@ 2 - If the claims file, 28 you sald, iz now =

3 in the rame of Donald .:fefm Shea is now here In the Los

+ | Angeles Regional Office, if Mx. Donald Jerome Shea wexe to
5 | entexr a Veterans Hospltal in another part of the vountry

¢ | outgide the Los Angeles area, 1s there a method by which
that event would be xecorded or resch the claims file here
o | in the Los Angeles Regional Offfce? |
9 :MR KANAREK: Improper foundation, irrelevant, immateriall

g
-3

0 | hexrsay,
n | THE COURT: Overruled.
12 A bh; yes, it would reach thisg file.
18 ) ALl xight.
. 4 Would you tell us how that would come about?

: . 15 MR. KANAREK: Same objectlons. No foundation, your
16 Honor
1 THE GQOURT: Overruled.
B A Lf the elaims file I1g located at the VA Reglonal

¥ | office at Los Angeles, Californis, and he entered a hospital

® | gy Boston, Magsachugetts, they would gend the information

A recorded on the admizsion fomm to Wasbingim, D.C. They, in

2 | tarm, would forward it to heye, to the Veterans Administration,
2 | 4n Los Angeles.

2] ¢ ALL right.

» My, Ingram, i the blood type of the persom who

® 1 the gsubject of the claims £{le, is that kept in the

“ | oxdinary course of buginess? Is that information made a part .
of the clatms 'file? | |

1'}“-{..—
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13-4 1| . MR, RANAREK; Improper foundatiom, your Honox
. 2 THE COURT: BSugtained.
3 | Q BY MR. MANZELIA; Mx. Ingrém, when the glaim for
4 ,: disability bmefii:s is made and & ~~ the person who ig the
5 | subject of the file is admitted to one ufthe Veterens
s | Adninistvation Hospitals, is the information cbtained on the==
¢ 7 | Mr, Ingram -~ % '11l withdraw that question.
8 You've testified that the claims file ig set
o | up and the persms are eligible for disability I:enef:!.ts iE
o [ they ave veterans that are henovably discharged; is thet
n correct? » .
| A That's Gmﬁa
B mmxw Your Honor, impxoper hypathetim quas:-
o 1 tiom, inpfape*r foundation, imlevant, mtexm, cal‘.l:!:ug
@ 5 'fo:zaemclusimi S T
o THE COURT: it: in nat: a hypotheti.cal, g the record

" | speaks for iteelf. The. abjecz:m is sustained. The Anawer
14 £lg. © ‘is stricker. | .
19 Ceae g
20
21
%2
23

24

26

21
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1

i4~-1 1 Q BY MR, MANZELLA: WNow, do a -~ do a ~—~ dogs a copy
. 2 | of dischaxge papers appeaxr, as a ma.tﬁer of course, in the
3 | ¢laims file .of the veteran who has been honorably discharged?
4 - MR. KANARER: Improper hypothetical gquestlion; improper --—
5 | 'TME COURT; Sustained,, |
6 Q BY MR, MANZELLA: Now, aré the discharge papers of
¥ | 7 | Donald Jerome Shea part of the file which has been marked
8 - People's 6? for identificatiun?
9 1 HR! KAHARhK Improper foundation, your Honor; calling
';.:ﬁ; fo}‘a conclusion; not relevant or material; and it's not the
- u’ begg - e
12 THE CQURE- Iléidn!t hear the answer, Would you read the
1| answer;: plﬁgse? ,
A B AR.'ﬁﬁdehnnz There hasn't been an answer, your Honor,
o 2 I PHE,COURT: The quéstion, rather, I'm sorry.
16 (Wheveupon, the record was reéad by the reportex

7 | as follows:

18 ve, liow, are the discharge papexs of

19 Donald Jerome Shea part of the file which has been

2 marked People's 69 for identification?")
MR, KAWAREK: The objections enunciated, plus it's not

- | the bést evidence,

» THE COURT: Ovezrxiled, You may answer,

# THE WIINESS: Yes,

2%
Q BY MR, MANZELLA: And are those dischargé papers

6
2 made a part of the claims file as a matter of course, in the

27
ordinary =-

MR. KANAREK: Improper foundation,
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‘file is first opened?

Q ' BY MR, MANZELLA: ~~ course of the establishment of

| that file, the claims file?

MR, KANAREK: Improper foundation, and improper --
THE COURT: Sustained on improper foundation,
Q . BY, MR, MANZELLA: What papers are made — or, what

.docuniéntl are made a part of the claims £ile when the claims

o

MR, KANAREK: Irrslevani -~
THE COURT: Sustained,
TP L ' C
?axa:you‘aqquqinted'with what papers form the claims
£ile? | '
,i\., :\ {‘: Y ;;"3 ?v' ,* i ;' ’.
THE WITNESS: Me?
THE COURT: Yes.,
THE WITNESS: VYes,

THE COURT: What has been your background and experience

- in connectlon with working with such files?

THE WITNESS: My background and experlence covers a

period of 12 years, doing the same type work, .

g And what type of work is that? _
A, The type of work is: I am an adjudicator with the

| Veterans Administration, p#oéegsing claims,

THE COURT: AaAnd does an adjudicator familiarize himself
with claims, filex, in the course of his work?

THE WITNESS: Yesz,

THE COURT: All right,

Q@  BY MR, MBNZELLA: ALl rigut. Mr, Ingram, what

documents are made a part of the claims file, waen 1£ is first

| opaned?
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| MR, KANAREK: Irrelevant, immaterial; impropexr foundation.

It's what happened in:this.case tbat counts, your Honor; not

b te

~anything else, -

“THE COURT:! Overruled,

Tﬁﬁ’Wi;NESS::‘mhe claim -- the documents that would be
in“the claims £ile!initially would be the original application
for digability, the discharge papers of the veteran,

Q aAnd what is the form 214%

His discharge paper.
And are you acquainted with the form 21472
Yes,

And this is in your work as an adjudicator?

e oo

Yes, it is,

Q Now, does the form 214 ~- that is, the discharge
papers -- appear in the file of Donald Jerome Shea, which is
marked Paeople’s 69 for identification?

A Yes, it does,

Q And as part of the information contained -~ strike
that,

Is certain information contained on the form 214 orx f
discharge bapers?

A Yes,

Q And is part of that information, the blood type of
Donald Jerome Shea?

A Yes, .

Q And what is that blood type?

MR. KANAREK: Well, your Honor --

THE COURT: The objection is sustained,
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Lo b P4
The form speaks for itself,

Q BY MR, MANZELLA: Mr, Ingram, would you point out
for us the pagée in the documents marked People's 69 for.
identification which is fhe form 214, or the diécharge'papers? :

A {Indicating,)
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lda~l 1 0 = Ig that the -~ you are pointing to the top page of
. . 2 the exhibit marked People's 697

3 : N Yes, I am.

s Q And whexeabouts on that page does the information

s | with regard to bloed type of —- of Donald Jerome Shea appear?
6 | MR, KANAREK: Object, your Honor, The jury is capable of

"

7 | reading the English language. It's improper; it's not —-

8 THE COURY: Sustained,

9 MR, KANAREK: -~ the bhest eviéenc_e.,

10 THE COURT: Sustained,

1 0 BY MR, MANZELLA: Does the information with regard

12 to blood type appear on that page, that you pointed out to us?

B | MR. KANAREK: That's irrelevant and immaterial, and not
) 14 the best evidence, your Honor; no foundation,
. L THE COURT: Overruled,

? " THE WITHESS: Yes, it does,

o Q BY MR, MAWZELLA: All right. Does it appear below

18 the middle of the page?

19 A Yes, it does,
20 MR, MANZELLA: Thank you, Thank you, Mr, Ingram,
21 . I have no further questions,
2 | THE COURT: This is part of the file that you have
23 raferred to; 15 that correct, Mr, Ingram? "
* 2 THE WITNESS: No, This is his {indicating) exhibit,
- % This is part of my oxiginal file,
26 . THE ‘.CO’(}RT: What were you looking at just now?
- 27 THE;ﬁ;$§ESS= Copies, DD4-214, '
. s o Q;g ' Now, are those copies of your file?

%
Y
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. maintained in the course of -~ in the regular course of the

A Yes,

Q I see., Have you examined them?

A Yes, I have,

Q And are they exact copies of the file that you

business that you are in?

A, Yes, they are.

Q Are you are one of the custodians of the file?

A Yes,

Q And those records are kept in the ordinary course,

of buginess of the Veterans Administration and the entries
thereon are made at or about the time that the transactions
take place; is that correct?

A That's correct,

THE COURT: Anything further, gentlemen?

MR, MANZELLA: No, your Honor,

MR, RANAREK: Yes, your Honor, May I have a moment?
I haven't seen this before, Thank you,

(Pause in the proceedings while Mr, Kanarek

perused a document.)

Q BY MR. KANAREK: Am I coxrrect, Mr, Ingram, that
the only reason that this file was transferred to Los Angeles
is because some deputy District Attorney of Los Angeles County

requested that; ~-=

B Yes,

Q ~-~ is that correct?

A | éhﬁ%'s coxrrect,

0. :ffénafis it a fair statement ~~ well, may I ask you,

co gt T - . .
P AR R CieloDrive.comARCHIVES



P

l4a

10

11

12

13

14

15

16

7

i8

19

20

2.
o

23

24

25

26

27

5853

J‘-'.

. presence of Frank Retz,

rather than my stating it?

Would you tell us, apart from the Deputy District

':Attorney of Los Angeles County, asking for Mr. Shea's file to

comeé to Los Angeles, when was the last time that anything
happened in connection with this £ile? Do you have a -~ you
may use your original,

A Degcember 15, 1968, ‘

Q And since that time, until November of 1970
when the District Attorney of Los Angeles County asked that the |
file be transferred here, the file was inactive?

A Right.

‘MR. KANAREK: Thank you,

MR, MANZELﬁAg May Mr. Ingram be excused?

THE COURT: Oh, yes, Mr, Ingram, you are excused,

MR, KANAREK: Thank you, Mr, Ingram,

‘MR, MANZELLA: Your Honox, the People'’s next witness!'

| testimony will take about ~- just a few minutes. But may

Mr, Kanarek and I approach the bench -~
THE COURT: VYes, sir,

MR, yqﬁﬁgiLA: -~ befora I call the next witness?
'I"HE COURT: You may,

i

,MANZELQA mhe next.witness ig Robert Wachsmuth, He is

' a Dephty-Sheriff from Mal;bufStation, who was so assigned on
| August 24th.of 1969, » -

. <3
1o

T
He redelved a:call to go to the property of Frank

{ Retz, which ;% a;ranqhgadjoiping the Spahn Ranch; and on that
i L'i)!’a' - [ R y

date, at about 1:00 p.m,, he arrested Charles Manson and

Stephanie Schram on Frank Retz's ranch, his property, in the
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14b 1 I wanted to give Mr. Kanarek am opportunity to
.‘ 2 object to that testimony, before I offered it,

3 THE COURT: What is the purpose of the ~-~

4 MR, KANAREK: Yeah, what's the purpose?

5 MR, MANZELLA: The purpose of the testimgny is to show

6 | -« is to show, help establish the motive for the killing of
7 Shoxrty Shea. _ . ’

8 ‘ Part of that niotive was thgt Mx; Manson believed

9 | that -~ we believe the avidénce will show that Mr. Manson be-
10 lieved that Shea was responsible for the sheriff's raid on

u Spahn Ranch, and for his arrest on the -- on Frank Retz's

12 | property.

13 MR, KANAREK: Well, I will object to any statements, if
_ 4 | they're =-
. ‘ o ' THE "COURTg Well, he is not offering any statements,
16 ' Mk MANZELLA: I am not offering any statements.

!

THE COURT:: He is simply offexing the fact of the arrest,

'ie

18 . MR 3§ANAREK. Well, I'll object on irrelevant and

. } 1 .

194 immatariality.

17

A ?HE counm- Alltright .
2 y

MR MANZELLA- Excuse m * There's one other purpose for

%2 | the offer of th;s~ev;dence, and this f{s that we believe the

B | evidence wzth regard to ~- gtrike that,
2 izrwhat gpa wiﬁness'will testify with regard to having

¥ % 1| heard certain things happened one night, with regard to the

% | death of Shorty Shea; and that this witness recalls the

.— # | @ate or time when she heard these things happen in connection

% with Mr, Manson's being released, after his August 24th arrest

CieIoDrive.oanRCH|VEs
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on Frank Retz's propeérty,
- It's being offered for those -two purposes,
THE CQ3RT1 In other words, to show the -~ the date of the

arrest and ﬁhe subseguent release?
ok |3
’ s

. tr' Do you inten& to show that?
. i .
.;‘f MR MANZELLA‘ We!ll show the subséquent release; but at

.
s Yy y -

this tmme, ‘e wn._,;afk.,

THE COURE: Inﬁconnection with Mr. Manson's avallabllxty

| at the time~ that otherreﬁénts that this person is going to

descrzbe e e )
i';w’,z‘tf"

MR, MANZELLA' That's right.

THE COURT: wwe . £00K place?

MR, MANZELLA: .That's right,

THE COURT: I 'see,

MR, MANZELLA; Now, this witness will not testify to

all of that. This witness is just a deputy who will testify,

' as I understand, only on the arrest,

THE COURT: all right. I'll take it that you object? -
MR, KANAREK: Oh, yes, your Honor, on ¥elevange and
materiality; and improper foundation,

THE COURT: The Court will overrule the objection,

| The Court believes, in view of your offer of proof, that it
i would be admissible.

MR, MANZELLA: Your Honor, this is the last witness I

have here today.

THE COURT: All right, I will'excuse the jury when you
condlude.with.tHLwaitness.,

MR, MANZELLA: All right,

CieloDrive.coOmARCHIVES




5 ,11' y

1o
11
12
13
i4
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
. 2

27

28

C 5956

I

'Tﬁﬁ COURT: And incidentally, would you talk to
Mrx, Manson and find out w?ether or not he will accept another
dentzst? The dentist whq Qas going to do the work on him won't
come back untml the 30th,

MR.: KRNAREK All right,

.. THE COURT. And g0 he -~ he prefers this particular dentist
apparently, Whlch means that they can't get going on his woxk
until that time,

If he can take a dentist who is available ~~ who,
for all I know, might be & better dentist than the other

fellow -~ then maybe he could get the work with him and get

- it over with, so he wouldn't have any problems trying to come

to the trial sessions.

I don't know whether you will be successful, but
I think it's worth a txy,. 1

Now, what else was there I wanted to talk to you
about? |

I have talked to the jail, and they indicate to me
that there have been no mail restrictions on Mr., Manson,
except those which were imposed as a result -of the loss of
privileges for some infractions of the jail,

I also asked the capﬁain to remove any restrictions
now, and I believe that that has beén done, It may have been
that Mr, Manson was due to come off of those restrictions and
loss of privileges in any event,

Was there anything you wahted to discuss with me
in connection with the ~- oh, yes, there is Sne other thing,

There is one other subject. They're bringing Robert
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. to talk with him,

| put him on,

P e
neausoleil dow;; here from San Quantin, Have you had an
o;:porhunity o i;nt;;?viw him? |
MR, KAHARER: I have had one opportunity, I would walcone
another oppoxtunity, which =
THE (IG&RT: Can it be next week?
MR, RANAREK: Oh, certainly. |
THE COURP: Qr are you geing to be golng on vacation?
MR, KANAREK: Well, I had boped to take some. time Off,
but. I will be glad tc accommodate the Sheriff; and I'll chedk. 7
I can do that informally by -~ because «- |
THE COURT: I'll order it, And then, I'll oxder him

held here for another week, so that you can make arrangements

Would one othex interview be enough -~
MR, KANAREK; Certainly,
TS COURT: -~ before hu's returned teo San Quentin?
We prosumsbly won's need him until the end of your tgatimnﬁr.
MR, MAWZDILA; Right, |
THE COURY: Unless you’ra going to pub h:tm on -~ which
you possibly mighty I don’t know,
MR, MAWBELLA: Ho, I'm not golng to put him on,
It's an interesting thought, byt I am not going to

THE COURT: Yenh, it is,
All right, Anything more? .
MR, MANZELLA: That's all,
| THE COURT:  Okay.

oL L N CieloDrive.comARCHIVES
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15-% 1 {fmereispm y 'the following proceedingy were bod

o . in open court within the presence and hearing of the
3 | Jurys} |
4 THE CLERKS ‘%z;ld you xaiae your xight hand,
. 5 ?m o 'wolemly gvear the testimomy you may

s | Eive in. T:he mse niow pending beforc this Court shall be
7 | the ’i::gth, the xﬂwﬁt& tmrh, and mtk,}ng ’but t.ha truth, S0
8 help you God? | T

5 THE WETNESS: 1 dui |
10 THE CLER%: Pieue mka t:ha atanﬁ and be seated,
o ‘ Pledse state and Bpeill aym;f-mu nama,
2 | THE WITNESS: Robert Louls Wachmmuth, Weasgsbeg-gru~tel.
13 _
1 © ROBERT L. WACHSMUTH,
@ 5| galied na & witness by #nd on behalf of the People, having

16 | been £lxst duly mwown, wes examined and testiffed as £olloves

17

B DIRECT EXAMINATION
1| OBY MR, MANZELLA | |
n 2 Deputy Wachwmith, would you state your oceupation
1 1 and your agsignoent, please? |
= 4 Peputy Sheri€f, Maliby Substation, Loy Angeles
. 2 combys |
* % And you ave sesigned to the Malfbu Substwilon?
Y B A Yes, sir, |
% 4} AYL gight. How long have you been 2 deputy |
P “ | sherifst - |
I

A Five yeary.
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1542 1 Q  And how long have you been sasfgned to the Mallbu
] 2 | Station? ‘
3 A Three yours.
4 a S0 un August ~~ the date of August 24, 1969, you
5 | were susigned to the Malilu Statfon?
L A Yo, elr.
’ 7 G And vere you on duty on that dite?
; A Yes, sir.
0 & Now, on that dste, Augost 24, 1959, &id you

10 | yeceive % call t go to the propegty of one Frank Reis,

B Regeima? .

2 | A% v ot normel, pateol at that loeation and X

v #ontmtad Moy Betz,

. Q. ~ And agpmm.*zdy what zime g you srxive o the
| - progerty of M, Refx?. . o

A 1:00 a%lm!c in the R —

1 How, aﬁter nxxivins, did you contact Mr, Retwe?

A Ygg, 1. did,

Q ped y&; bave & cmvamt:im with Bim after yo

14
15
16
i i
18
19
20

21

A Yeo, six.
Q Now, tharesfier, did you go some place with Mx,

" 2 Retz, to snothey part of his prupenty?
- A Yes, I dld.

Q  And did you sxrive at some location on Mr, Retz'
property wWhen you came upon One OX more porsons?

A Yo, X did.

(<Y And who wers those pecple?

22

26

27
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 to the defendant in this cege?

| tlont

photograph?

L, .

A Charles Manson snd Stephenie Schrum. .
Q Whent yout sey Charles Mengon, ave you reforring

A Yesy siz.

MRMANAELIA: Your Hoaow, T have heve vhat appsars to
be » photograph, what appeazs to be a black snd whits ptmmguph
of & fenule peravn.

May I have thuat marked People’s 70 for fdentifica=

THE COURT: So ordered.

Q BY ME, MANZELLA: ALY wight, Deputy Wiehmt-hi
divecting youir attention to this photograph which hax been
narked Peopla'y 70 for identificationm,

Do you vecognize the person depicted in that

A Yes, I do.
8 ¥ho 19 that peraon?
& Stephanie Schram,
! And iy this the gixk rhat you cawe upm that you
testified to?
A ? Yas; six.
_Qa & Now, werm you with Nr., Retz at the time that TORL
w vlpm Mr. Mangon and Stephanie Schram?
X fk oo Yemy glxy o
Qe /s Vihat did you ao afm you came upon. thew?
A S ‘abmx?"ed e
@ ‘Strike that,
LI withdraw the question.
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154 1 | Tek me ask you this, did you place My, Manson
[ z | and Stéphanie Schram under wrrest? '
3 & Yey, ity
4 | Q After you placed thew undey arrest, wers words
. 5 | exchanged between My. Manson snd Frank Retz?
6 | A Yes, there weve,
) 7| Q  Now, did you thevesftar take Mr, Manson znd
s | Stephente Schrem inko custody?
9 A Yesy siz,
1 &  Did you take them o jail?
n | A ¥es, sir,
2| 4§ Wexw they booked intd Jail?
s | A - Yesy aix.
| " R How, axe ym familiny ,
@ 18 THE mmmr Were you exberrassed becauge we hed our |
| clothes ofgr |

17 .

g BY MR« MANZELLA: Now, are you familiay with the
- property known as the Spalm Mavie RBanch in Chatsworth,
1 Californial?
| A Yes, six
Q And caix you £ell us where the property of Frank
| Bets ix imm in yelation to the Spabm Ranch?
P ® {'_:'f : @; " Kmﬁetz*prmrcymsawtim 9£1zhe3mhn
" | " 2anch propexty witch ax diyidad off and sold.
25 | “p i :
o 3 T X wee, So that the. ﬁﬁtx propexty Ln now adimcent, |
* directly adjacent. to the- Spahn Ravchy i that truel '
P :: A thar'd ieds.
| Q ic . And dxe fhhetn fokerior roads which compest the

18

19

20

21

22
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two pleces of proparty, Spsim Ranch snd the property of
¥raok Retz?

4 Yeg, sir. .

Q All right. Thaok you. I bave no further
quextiony, your Honox,

CROSS~EROINATION

BY MR, KAMAREX:

Q May ww

THE COURT; . Use the microphone,

MR. RANARER: Ye#, your Honox, thank you.

Q BY MR, KANAREK:; Mr. Wachemuth, ss I pronoancing
your name right, sir?

A Yep, six.

9 What wai My« Mangon asyvested for?

A Posgeaaion of marijuana.

g And what uss Stephanie Schyem srrested fox?

A FPogsession of merijuans.

2} And the propexky -- may 1 ask you, in fack, you
huve 1o peracnel kuowledge ag to the property - 1in€  thyp ww

| between thie Spalm Ranch and Mr. Revs' property, if there la

8 propexty Mne?
A, I dm'tknw the sxsct Iocation of it

i

G Ytowewe -~ you Were nok & murveyor? You

mﬁmm - ym biv vig pez‘uml Imemndge; is that right?

A thﬂ;:h.x;am:, S
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“trespassing on Mr. Mengon.

My, Retx}

M, Munson, »ight?

Q What wae the oxfginal arrest for, My, Wachsmuth?
A Mr. Retr desized to make x clitizen's sxvest for

4] Wap there a citizen's srrest batween =~ by

A No, mix.

] My, Retz indicated & lack of f.‘xi@&iinesh
dlatante for My, Manison, is that corgect?

A Yeu, aix.

Q  Mr. Rets indicated a blas and prejudics sgalinut

A . - He didn't sck ag 1f he liked him.

Q aa ‘wanted Mr, Meason srvested, wight?
_THE DEFENDANT: He's changed his story twice.
Q| Whax s the origiol - very fizst axrest: that
" you made- fo;r, in ;mur mna? e

A1 waa iu the pxmen t:f plaging him under arrest,
Kaginting bﬁr.‘mu :l;n pilaalna hiv under arrvest for mnpauing.

) ﬂan, you my you cmtam:ad M. Rekz.

Hap HhAE #% & vesult of your befng told by the
radio to go there?

A Vo, six,

q Yeat went thexw on your owm?

A es, sy _

Q Y, Mangon wix undex practically congtant dey»by~
day, hour=hy~houy, mintteshy-mtoute suzveillance, sy fir an -
the Sheviff of Los Angeles Coumty wes concerned, right?

A No, sir. '
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MR, MANZELIA: Gﬁjeatim » your Homor.
R BYMR. RANARER: My, Manson had besu arrested on

,August 16} 1969, sowk eight days bafora thiam, 18 that correct?

A L X baliwz that's the coxrest dave.
g " andl H that time the gileged murder of Gaxy
Himmas was b&ing dnvestigated by the Malibu Sheriff 'y Station,

| ia that corress?

MR. MAWZELLA: Objection, your Honozr, that calls for

2 conclusion on the pary of this witness,

ME. KANARER: If he knows, your Honox.

THE, COUR'TS Sustained.

Q BY MR, KANARER: Did you just happen to be coming
by at thet time, 0ffiver?

4 Yes.,

G And as & matter of fack, part of -~ you know
roll call that you have before you go out on duby?

A . Yes, sl

Q Paxt of your roll call by the comsanding officesr
of the Malibu Station wes to keep a constant 100 pexeent:
day~in and day-cut harsismeént to My, Maogon, 1s theb correct?

MR, MANZEILA: Obiection, youx Honory the question fe

| axbigwous sod £t calls for speculstion snd 1t is compound.

THE COURT: He may answer. The objestion is oversuled.

A No, sir, T didn't hear that oxder.

Q BY MR, FANAREK: Well, but you mought out the avem
where Mr. Manson %eE8 on yir em, Ly that correc?

A Yex, sin

{ Now, what wis the information oy the basis upon
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15a~3 : | whith you came there?
@ . A Ther's my avea. I've vorked it for mumerous
s | wonths, and iﬁ was the normel place I patrolled,
s | §  -dnd it wes normal for you to bave in mind Mr,
5 | Nangon mm&g these many months thet you mre speaking of,
? 6 1. mht?
. . | A mz, aa;r, v 9
s | 4 pid ym Yook tnko vindovs and weteh people in -
o | commsetion with aml Reetvitiont
10 A ’ ’Np, si‘r:,. ' .
n | g " Did you whtch pedple in that aves for == 1L
12 | withdraw that.
8 MA you welel people with the intent OFf geeing
14 | seausl sctivity between pepple?
@ 5 A oy six.
16 n] 'ﬁwx then ww
w | THE DEFENDANT: He 1s parancie. That's why I am heve.
B e BY MR. FAHARER: Now, what time of rhe day or
¥ | npight was thig, Mr. Wachswth?
20 - A The incident that X srrested Mr. Manaon way 1v00
15k f1s.  * | pu in the yftexnoon.
22 v
5
*~ 24
, ) %
ﬂ_;h —
27
@ ‘w
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A
9

t - M, Retz winted to pee you?

A
Q

R‘e"i:*z mm:eei to make a citizen's arrest at the very time when
7ou w;‘e pamiiing’f

& cabin on his PKW&!W\-‘ Aa X weg patrolling by thix hcat:ion;,.
he flagged me down ‘and advised pe of this, He told me he
fdegived £ mka an. arrest a::f whowcz: wag in the cabin,

Q
A
@

had you previously heard the name Charles Manam?

A

- 0 > D

Q

the gentlesan sitting to my right here?

A

@
A
)

And Aid you then -~ T'11 withdraw that.

Did you then meek oub M, Rebw?

No, six.

You had no previcty Informatdon, you tell us, that

N‘n,, iy,
su mnid you tell ws how it happened that M.

- He indidatad tcz me x:hai: he obgerved gomeone in

m.d b tail FOE who vas in the cabin?
No, sir.
Did you at that time, then you were driving,

Yeu, sins

Had you w~ or the name Charles Tuna?

Nos sir.

Then, you heard the nime Charles Mangon, right?
Yer, siz. |

And the name Charles Manson you identified with

Yes, alv. .
The defendant In this case, iz that eorrect?
That's eorrect.

And at that thme had you knowledge of the fact
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M > & i’l
bl om0 PRI i 95?

S b o . ;

. 1

Y g = 2ot v bt X -

there wag an invagtzlgatim go.’ms ont concerming Cary Hinwan?
A F‘:t da mt rmll
o AF that fime, that: s Avgust 26, Y969, wight?
A Yo, gix.
) You had knowledge of the fack that on August 16,

1969, m 20 or wore people, including Mr. Manson and Stephanie

Kchrem, had been srxested &t the Spaho Kunch?

A ¥ koew that Mr. Maogon had been arzested. As for
Stephanls Schyam, I did not.

Q Mr. Mangon wes taken to the station on August
2%, 1969, and arresved, bocked, Eingerprinted, mugged and
so forth, ig that correst?

A Yes, #iz,

A 4nd Mr, Mangon was then velessed from thows
charges, is that correct?

A Some of the cﬁargem

Q Wes theve some agresment by the people atf
Sheriff's Station, the Melibu Statiom, that Mr., Manson get
arvegted every so often? Say, sbout dace every week?

A Yo, #ive

& Bow, then, ﬂim;:tiag your ebtention to the
charges thet ware made against ¥z, Manson in this case.

Gan you tell ux whether, in fack, Me, Manson

wes veleased from eustody after having been £ingexprinted,
booked and gore throogh the entize jail process?

MR. MAMZEYTIA: Ohjection, your Honox, 4t is asbiguous
xg to time which arrest we're talking about,

Q@  %m that clemy to you, Officer?

s e
RN
LI

+ .

Sy
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| ¥ Mangon was fieed affter belng in custody several days,

. A Not Qﬂ¢tiyu

MR.RANAREK: Well, ag to what - we'll gtart off £irgt w-

THE COURT: The objection will be sugtained. Rephrase
your question. '

MR, RANARER: Yes.

Q BY MR, RARARER: Az to the Aungugt 16th arvest,

right?
A Yos, sir.
8 After the August 24th arrest Mr. Manson way
freed after belng in custody several days?
A Hg wag velenged,
Q. 'z mesn, He wig relessed from m;ﬁtqdy’, rightt
A That's correct.
R Hevem 't am:astea for murder, right?
:;'A: s Tﬁat ¥ #bm;:t*
| Q Bﬂt = but he var fingerprinted and mugged and
20 ,ﬁnri:h ‘m Wwe. Imv’e spoken of, right?
‘_‘-& g Yeg. . s |
"R, ‘RANARER: * thank youw, your Hodox. ‘Thank yeu, yous
Henor.
MR. MANZELLA: I have no questiong.
May Deputy Wachsmuth be exoused, your Honog?
THE COURT: Yesg; you méy be cxeused. '
MR. MANZELIA: Your Homow, the People bave no osither
witnessep present ko call at this tive.
THE GUURT: All right, we'll recess then until
Septembey 7th. Leave your pads on your geats snd, God
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willing, they‘fl ail be retumned o you by the bailiff on
Septenber 7th,

Everyone teke cave of himself on herself, and
"11 see you g1l thes,

Remember the adnonition, don'r converye among st

| yourselves, ¢ anyone lge, nior pevuit amyong Lo vonverse

with you o any subject connected with this nsktex, and
don " form ox express any apinion o the etter unts.i it s
Elruily submitted o you,

During the course of this recess, the Court |
advisen you that you sve not to -~ advises and adaonishes yo,

- that you are not to hear, see or yead any publicity in

ronnection with the cuges that I have previcugly wentioged.
You axe to avold reading snything or hearfng or seging

| #nything in comection with those cuses, sud alse in conmied-

tlon with Mr. Manson or this case,
AXL »ight, goud night, ladles and gantlaen.

| 2'11 see you on September 7th at §:30.

mzc, T'1L bave quite a few matbters on Mt date.
Mt’: “‘?‘ in 3.0:99 oelock. Seprember 7th, mzm o'elock,

) Bng m a1l then,
22,

‘I (’Whawm, m: ms e'clock pan. the Juxy ratived |
m :l:tw BRSO anét m famwing ;::maeﬁiﬁgﬁ were . — |

d1) -

e T

k.@-’
.-

+ ¥ .-
1, '. ! M
{_ N P
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THE COURY: The Court oxders that in reapect to the
prisoner and prospective witness in this case, Robert
Beausoleil, that he be kept in the County Jail until the
twenty - well, the 30th day of August; and during the week
hutwuﬁ the ;.'.‘é::d and the 27th, inclusive, that he be permitted
~~ that Nr, Kanarek, Irvisg Kanarek, be permitted to interview
My, Robert Beausoleil, ‘

MR, .mmm Wel), I would prafer it if your Honor didn't |
limit it for just working days.

I mean, but just during that period of time, that
I could zee him,

THE COURT¢ All right, Between now and the 30th,

¥R, KAWARER: Right. BGecause I go on weekends and
Satuxdays and nights and -- |

THE COURT: All right, 3And that Mr, Kanarek be pegnim;aa
to interview Mr. Beausoleil for x period of -- th:‘:ce" Eaurs,
at one massion? . }

MR, WAREK;" Well, it your Honor would not put a limit
on it; just that I can friuit h:l.;;t“. MY

THE COURT: How much timéf.ﬁii‘:ggu need? Three hué:r:;a?-"*

MR, KANAREK: Itfs haxd to aay. It depends, It all
depends, ycur Honor, It's yery -*-n

THE  COURT: Thrae houri oughﬁ to be adequate,

. -, MR, KANAREK: It might not be. Since ha's here for this
purposn if your Honor would not put a limit on it, I think

5.1: &mulﬂ bc most v i‘-ﬁew's xeal?..y no necessity for a limit,

A

becanse no tma alw is 1nconveniencad, I just go and siyn him

out and talk’ to -him.f- The bheriff doesn’t eves have to -~
TR

- &
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THR COURT: All right, So ordered, That he be permitted

to interview Mr. Reausolell at such time as he wishes, during
the course of this time between now and the 30th.
MR, KAUARER: Thank you, Thank you, youxr ionox,
ave & goaé vagation, youpr Honor,
THL COUAT: Thank you, You, ton.
(Whereupon, at 4515 p.a., an adjournment was
taken in this matter until 10:00 o'elédck a.m, On

Tuesday, Septerber 7, 1971,)
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